
تهيه «ليست قرمز» ايران در 
دستور كار قرار گرفت

ايســنا: اعضاى كميته ملى موزه هاى ايران (ايكوم) 
در حاشيه اجلاس ســاليانه كميته مشــورتى ايكوم 
بين الملل، زمان اجرايى شــدن ليست قرمز ايران را به 

تصويب رساندند.
ســيد احمد محيط طباطبايى، رئيس ايكوم ايران در 
خصوص تهيه «رِد ليســت» (ليست قرمز آثار تاريخى 
ايران) افزود: اين فهرســت كه «رِد ليســت» ناميده 
مى شود، به دنبال مطالعه گسترده، بررسى و طبقه بندى 
آثار فرهنگى و تاريخى ايران و شناخت اين آثار در اقصى 

نقاط جهان تهيه مى شود.
او ادامه داد: در اين جلسه مقرر شد كه ليست قرمز آثار 
تاريخى ايران تهيه شود و در اجلاس عمومى ايكوفوم 
در ســال 2018 براى آغاز عمليات اجرايى به تصويب 
برسد. نشســت آينده ايكوفوم بين المللى به ميزبانى 
تهران برگزار خواهد شد و موضوع محورى آن موزه ها و 

تقدس خواهد بود.
مشاور رئيس پژوهشگاه ميراث فرهنگى و گردشگرى در 
اهميت اين توافق صورت گرفته بيان كرد: علاوه بر ايجاد 
امكان شناسايى و رصد ميراث فرهنگى ايران در سراسر 
جهان، زمينه مذاكره و گفت و گو در جهت احقاق حق 

مالكيت معنوى و مادى ايران فراهم مى شود.

ابطال مشكوك انتخابات 
انجمن پزشكان عمومى

فارس: نامزد انتخابات انجمن پزشكان عمومى گفت: 
طبق اطلاعيه وزارت بهداشــت به دليــل اختلال در 
ســامانه رأى گيرى انتخابات انجمن پزشكان عمومى، 
آراى اخذ شــده در دو ســاعت اوليه باطل شده است. 
حسن زاده كانديداى انتخابات انجمن پزشكان عمومى 
گفت: طبق اطلاعيه وزارتخانه و مجرى وزارت بهداشت 
يعنى كميسيون انجمن علمى وزارت بهداشت به دليل 
اختلال در سامانه رأى گيرى انتخابات انجمن پزشكان 
عمومى آراى اخذ شــده در دو ساعت اوليه ابطال شده 
اســت. وى افزود: طبق اعلام آن هــا راى حدود 180 
پزشك باطل شــده و هم اكنون در يك گروه تلگرامى 
كه توسط دبيرخانه كميسيون علمى و با حضور دو نفر 
از مديران سامانه انتخابات راه اندازى شده، اطلاع رسانى 
در حال انجام است تا پزشكانى كه رأى آن ها باطل شده 
مجددا رأى دهند. حســن زاده گفت: جا داشت وزارت 
بهداشت با برنامه ريزى بهترى عمل مى كرد. همچنين 
لازم است علاوه بر اطلاع رسانى در اين گروه تلگرامى به 
اين تعداد پزشكان كه رأى شــان باطل شده به صورت 
پيامكى و اختصاصى نيز اطلاع رسانى كنند. وى گفت: 
طبق اعلام مديران ســامانه در گروه تلگرامى تا ساعت 
11 ، 401 نفر از مجموع 3 هزار و 972 پزشك مجاز به 
شركت در انتخابات رأى دادند كه رأى حدود 180 نفر 

باطل شده است.

ظرفيت اكثر كاروان هاى حج 
96 تكميل شده است

ايلنا:مديركل حوزه رياست و روابط عمومى سازمان 
حج و زيارت در مورد تكميــل ظرفيت كاروان هاى 
اعزامى به حج 96 گفت: اغلب كاروان ها در كشــور 
اعلام تكميــل ظرفيت كرده اند، ولــى در برخى از 
اســتان ها مانند تهران، البرز، قزوين و گيلان تعداد 
محدودى از كاروان ها هنوز بــه طور كامل تكميل 
نشده است. ابراهيم اسدالهى، گفت: مطابق جلسات 
و تفاهم نامه هايى كه با وزارت حج عربســتان انجام 
داديم؛ توانستيم سهميه حجاج ايرانى را نسبت به 
ســال 94، 35 درصد افزايش دهيم و به اميد خدا 
در حج ســال جارى تعداد حجاج ما به 86500 نفر 
خواهد رسيد. وى با اشــاره به فعاليت هاى سازمان 
حج و زيارت براى رفاه حال زائران خاطرنشان كرد: 
سازمان حج و زيارت در برنامه ريزى هاى خود همواره 
درصدد ايجاد رفاه زائران براى بهره مندى از اين سفر 
الهى و معنوى است، بنابراين با توجه به فصل گرما 
چادرهاى سيوان كه مجهز به كولر هاى گازى است؛ 
در خيمه هاى عرفات براى حجاج جمهورى اسلامى 
تدارك ديده شده اســت. همچنين در بيمه زائران 
با تجديد نظر تمهيدات بســيار خوبى منظور شده 

شده است.

تعرفه پروتز سمعك 6 برابر 
شد

 مهر:مديركل امور فنى بيمه شــدگان سازمان 
تامين اجتماعى گفت: تعرفه پروتز ســمعك از 
2 ميليون ريال بــه 12 ميليون و 600 هزار ريال 
افزايش مى يابد. منصور آتشى افزود: تمامى بيمه 
شدگان اصلى و مستمرى بگيران تامين اجتماعى 
و افراد تبعى تحت تكفل آنــان در صورت احراز 

شرايط شامل اين افزايش تعرفه مى شوند.
وى ادامه داد: چنانچه قيمت سمعك خريدارى 
شده براســاس فاكتور از قيمت تعيين شده (12 
ميليون و 600 هــزار ريال) كمتر باشــد، مبلغ 

مندرج در فاكتور پرداخت خواهد شد.
آتشــى گفت: بيمه شــدگانى كه با انجام اعمال 
جراحى و يا تجويــز و مصرف داروهاى تخصصى 
مربوطه، كم شــنوايى قابل درمان داشته باشند، 

مشمول دريافت پروتز سمعك نيستند.

نعمتى : از بيشتر تيم هاى ليگ برترى 
پيشنهاد داشتم

«سروش» رفت تا  «سيامك»  بيايد؟

ورزش/ بالاخره پس از چنــد روز توقف در 
نقل و انتقالات پرسپوليس، سيامك نعمتى 
هافبك هجومى پيكان به اين تيم پيوســت. 

نعمتى پس از شجاع خليل زاده و...

خط قرمز/ عاملين باند اخاذى كه با تهيه فيلم 
خصوصى از شــهروندان اقدام به تهديد و اخاذى 
مى نمودند شناسايى و دستگير  شدند.  سرهنگ 

جواد جهانشيرى گفت: در پى مراجعه...

1314
اخاذى 150 ميليونى زن صيغه اى 

با دوربين مخفى 

وزير بهداشتِ و منافع شخصى اش
حدود 26 سال است از نزديك با نظام سلامتِ ناسلامت آشنا 
شده ام و كسانى كه مرا مى شناسند، مى دانند كه هرگز نسبت 

به محيط اطرافم بى تفاوت نمى مانم.
از همان سال 70 هميشه فكر مى كردم مديران بايد تمام وقت 
در خدمت مجموعه تحت مديريت خود باشند و هميشه تعجب 
مى كردم كه چرا من كه  در آن  از ترم سوم  به عنوان پرستار و 
كارآموز فعاليت داشتم با حضورم در آنجا، مردم را مورد آزمون 
و خطاى بى دانشــى خود قرار مى دادم و البتــه متوجه اصل 
موضوع نبودم و از طرفى مورد سوء استفاده دانشگاه هم قرار 
گرفته بودم و بيمه اى هم برايم واريز نمى شــد و در عمل يك 
نيروى مفت گرچه نا آگاه بودم، و رئيس بيمارستان كه جراح 
بود تعداد تخت هايش در بخش از پزشكان ديگر بيشتر هم بود 

و كار جراحى هم مى كرد و كشيك هم مى داد و...
هميشه فكر مى كردم رياســت بيمارستان كار ساده اى است، 
دقت كه كردم ديدم رئيس دانشگاه، معاونان دانشگاه، رئيس 
دانشكده پزشــكى، همه همين طور هســتند و جالب اينكه 
در بخش دولتى، مطب و بخش خصوصــى و بعضى ها هم در 
بخش كالاى پزشــكى و... درصدى هم در ساختمان سازى 

مشغول كارند.
كمى بالاتر كه رفتم و دقت كردم ديدم تا خود وزير هم همين 

طور است.
امروزه هم دقيقاً همان روش در حال اجراســت، وزير محترم 
بهداشت، معاونان ارشــد، معاونان معاونان، كاركنان پزشك 
وزارت، رؤساى دانشگاه ها و دانشكده ها، رؤساى بيمارستان ها، 
اســتادان و... همه در بخش هاى دولتى، خصوصى و مطب ها 
فعاليت گسترده دارند، حال آيا توان ايشان زياد است يا وزير 
بهداشــت بودن و قائم مقامى وزير و  معاونت وزير و... مشاغل 

كم مشغله اى هستند ؟ 
راستى كســى كه حتى در زمان وزارت و... كه دوران گذرايى 
است، حاضر نيست بيمارســتان ها و مطب ها و... را رها كند، 
چگونه مى تواند در تصميمات، منافع خودش را در نظر نگيرد؟ 
در چهار سال اخير تعرفه مراكز دولتى سه برابر افزايش داشته 
و تعرفه هاى مراكز خصوصى 12 برابــر، قطعاً همين موضوع 
مؤيد و برهان قاطعى بر حفظ منافع يك صنف خاص است و 
تا زمانى كه چنين نگرشى بر وزارت بهداشت حاكم باشد، بى 

شك اميدى به بهبود اوضاع نيست.
وقتى تعرفه هاى پزشكى سه برابر شد، ما چقدر فرياد زديم كه 
بيمه ها ورشكست مى شوند و... اما از مديران بيمه ها صدايى در 
نيامد، چون خود اين افراد پزشك هستند و افزايش تعرفه ها 

به نفعشان است .
همين است كه وقتى جايگاهى در اختيار فردى نامناسب قرار 

مى گيرد، بى شك تصميمات مناسبى از آن انتظار نمى رود.
گذشته از صرف نكردن وقت، مهم ترين دغدغه همان منافع 
شخصى است كه ســايه اش بر هر موضوع ديگرى سنگينى 

مى كند.
من اصلاً نمى گويم وزير چه دانشگاهى رفته باشد و چه مدركى 
داشته باشد يا نداشته باشد، تنها دغدغه ام اين است كه وزير 
نبايد در تصميمات و اقدام هاى وزارت، ذى نفع باشــد و گرنه 

نتيجه اش، مى شود همين...
*معاونت پشتيبانى سازمان نظام پرستارى كشور

يادداشت 
*محمود عميدى

خبر

3000737274
سامـانـه پيـامكـى
 صـفـحه اجـتماعى

انتقادها، پيشنهادها و ايده هاى خود را از 
طريق  اين پيامك 

به گروه اجتماعى ارسال فرماييد.
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مديرعامل انجمن اهداى عضو ايرانيان:
آمار رضايت اهداى عضو از 10 درصد 

به 70 درصد رسيد 
ايســنا: مديرعامل انجمن اهداى عضــو ايرانيان گفت: 
ســالانه بين پنج تا هفت هــزار نفر در ايــران دچار مرگ 
مغزى مى شوند و حدود 50 درصد اين تعداد، يعنى به طور 
ميانگين نزديك به 3000 نفر از افراد مرگ مغزى، قابليت 

اهداى عضو را دارند. 
دكتر كتايون نجفــى زاده افزود: از طرفى ســالانه 800 تا 
1000 نفــر از افراد مــرگ مغزى به مرحلــه اهداى عضو 
مى رسند و 2000 نفر از اين افراد با اعضاى شان زير خاك 
مى روند. اگر ما بتوانيم ســالانه 2000 نفــر از افراد مرگ 
مغزى را به اهدا برسانيم، ديگر در ايران هيچ كس به خاطر 
نرسيدن عضو پيوندى از بين نخواهد رفت. همين الان 10 
بيمار نيازمند پيوند قلب در ليســت پيونــد اورژانس قرار 

دارند، اما اهداكننده پيدا نمى شود.
وى گفت: خبر خوبى كه مى توانيم اعلام كنيم اين اســت كه 
آمار رضايت اهداى عضو از پنج  تا 10 درصد در ســال 84 به 

متوسط كشورى 70 درصد رسيده است. 

معاون پيشگيرى و درمان اعتياد بهزيستى:
يك ميليون و 325 هزار معتاد در 

كشور وجود دارد
فارس: معاون پيشــگيرى و درمان اعتياد سازمان بهزيستى 
كشــور از تدوين الگوهاى ويژه درمان اعتياد براى كودكان و 

نوجوانان 6 تا 18 سال خبر داد.
محسن روشن پژوه گفت:بيش از 1100 مركز پذيرش سرپايى 
معتادان است، 100 مركز زنانه است و حدود 1200 مركز، از 

مراكز اقامتى هستند و بيماران را بسترى و درمان مى كنند.
روشن پژوه گفت: مراكز گذرى ســيار را نيز با عنوان موبايل 
سنتر و سرپناه هاى شبانه شلتر راه اندازى كرديم كه در كنار 

ساير خدمات ما يك الگوى جديد است.
معاون پيشگيرى و درمان اعتياد ســازمان بهزيستى كشور  
گفت: طبق آخرين آمار كه مربوط به سال 90 از سوى ستاد 
مبارزه با مواد مخدر اعلام شــد، يك ميليون و 325 هزار نفر 

معتاد در كشور وجود دارد.
وى گفت: مردم مى توانند با شماره «09628» خط ملى اعتياد 
تماس برقرار كنند و سؤالات و مشاوره لازم را در بحث اعتياد 

دريافت كنند.

سخنگوى سازمان ثبت احوال كشور:
كارت ملى هوشمند جايگزين 

شناسنامه نمى شود
ميزان:  سخنگوى سازمان ثبت احوال كشور گفت: در حال 
حاضر قانونى مبنى بر حذف شناسنامه و جايگزينى كارت هاى 
هوشمند، از جانب مجلس شوراى اسلامى تصويب نشده است 

و بر اهميت وجود شناسنامه در انتخابات تأكيد مى شود.
سيف اله ابوترابى گفت: زمان صدور كارت هاى ملى به حداكثر 
يك ماه كاهش يافته اســت و تاكنون تمامى كارت هاى ملى 

كسانى كه ثبت نام كرده بودند، صادر شده است.
وى افزود: متقاضيان كارت هاى هوشمند مى توانند با مراجعه 
به دفاتر پست و پيشخوان دولت و يا از طريق سامانه اينترنتى 
اقدام به ثبت كرده و بعــد از گذراندن روند ادارى لازم، كارت 
هوشمند خود را از دفاتر پيشخوان و يا پست دريافت كنند. وى 
عنوان كرد: با توجه به اهميت وجود شناسنامه در انتخابات، 
در حال حاضر قانونى مبنى بر حذف شناسنامه ها و جايگزين 
شدن كارت هوشمند تصويب نشده است. وى درپايان گفت: 
در قبال دريافت كارت هوشمند از مرحله تكميل ثبت نام تا 

تحويل حداكثر 11 هزارتومان دريافت مى شود.

يك مسئول سازمان محيط زيست ابراز كرد
آينده نامعلوم وركان بعد از مرگ هيركان

تسنيم:مديركل حفاظت و مديريت شــكار و صيد سازمان 
محيط زيست با اشاره به وضعيت وركان بعد از مرگ هيركان 
گفت: سازمان محيط زيست هنوز هيچ تصميمى براى وركان 
نگرفته است. على تيمورى درباره وضعيت وركان (توله پلنگى 
نر نگهدارى شــده) اظهار كرد: مسئولان ذيربط استان محل 
نگهدارى وركان در اســتان گلستان و سازمان محيط زيست 

هنوز تصميمى راجع به وركان نگرفته اند.
وى ادامه داد: مسئولان اســتانى هم اگر بخواهند تصميمى 
درباره اين پلنگ بگيرند بايد با مشورت كارشناسان سازمان 

محيط زيست باشد.
تيمورى تصريح كرد: مسئولان استانى براى تصميم گرفتن 
نسبت به سرنوشت وركان، بايد با كارشناسان و صاحب نظران 

سازمان محيط زيست مشورت كنند.
تيمــورى گفت: اگــر عمده كارشناســان حيــات وحش و 
متخصصان سازمان محيط زيست نظرشان اين باشد كه وركان 
مى تواند در طبيعت خود را احيا كند و طعمه اش را بيابد يا زنده 

خواهد ماند، راجع به اين پلنگ تصميم گيرى خواهد شد.

مديرمسئول محترم روزنامه قدس
با سلام و احترام

عطف به مطلب مندرج در آن رســانه مــورخ 96/2/26 با 
عنوان «بهداشــت غايب اردوگاه هاى دانش آموزى» عين 
جوابيه معاونت پرورشــى و فرهنگى ايــن وزارتخانه را به 

اطلاع مى رساند:
1- اردوها و بازديدهاى دانش آموزى با مجموعه اى از اهداف 
آموزشى و پرورشى اعم از علمى، فرهنگى، ورزشى، زيارتى 
و... برگزار مى شود كه لازم اســت هر كدام از اين اردوها در 
مكان مرتبطى كه مى تواند هدف اردو را تأمين نمايد، برگزار 

شود. بنابراين طبيعتاً ســاليانه صدها هزار نفر روز اردو در 
ســاير مراكز آموزشــى، علمى، هنرى، فرهنگى و زيارتى 
برگزار مى شــود كه در كنار اردوگاه هــاى دانش آموزى به 
اهداف اردوها كمك مى نمايد، پس قريب 6 ميليون نفر روز 
اردويى كه ساليانه در آموزش و پرورش برگزار مى شود، لزوماً 

در اردوگاه هاى دانش آموزى برگزار نمى شود.
2- تعداد اردوگاه هاى دانش آموزى فعال و مجهز به نسبت 
جمعيت دانش آموزى كشــور داراى كمبودهايى است كه 
در برنامه ريزى هاى كلان آموزش و پــرورش در حال رفع 
اين مشكل هســتيم، بنابراين نه تنها اين اردوگاه ها خالى 

از دانش آموز نمى باشــد (مگر زمان هايى كه برگزارى اردو 
ممنوع مى باشــد.) بلكه به دليل تقاضــاى مضاعف دانش 
آموزى هميشــه با تراكم جمعيت اردويى مواجه اســت و 

اينكه همه اردوگاه ها خالى از دانش آموز است، امرى خلاف 
واقع مى باشد.

3- برابر دستورعمل جامع طرح تحول در اردوگاه هاى دانش 
آموزى، كليه اماكن و نقاط اردوگاه ايمن سازى شده و همه 
فضاها و خدمات اردوگاه زير چتر بيمه مى باشد و القاى ناامن 
بودن اردوگاه ها نيز امرى خلاف واقع و جفا به جامعه خدوم 

اردوگاهى كشور مى باشد.
4- بوفه هاى اردوگاهى كه البته در همــه اردوگاه ها فعال 
نمى باشــند، تابع مقررات بهداشــت محيط و بهداشــت 
تغذيه هستند كه به صورت مســتمر و دوره اى هم از سوى 
كارشناسان بهداشت وزارت آموزش و پرورش و هم از سوى 
پرسنل زحمتكش بهداشت محيط وزارت بهداشت، درمان 

و آموزش پزشكى مورد بازديد و ارزيابى قرار مى گيرند.
5- كليــه اردوگاه هاى دانش آموزى به صــورت دوره اى از 
ســوى كارشناســان مرتبط در بخش هاى مختلف اعم از 
سخت افزارى و نرم افزارى مورد بازديد قرار مى گيرند كه در 
صورت وجود مشكلات احتمالى بلافاصله نسبت به رفع آن 

اهتمام خواهد شد.
6- كليه اردوگاه هاى دانش آمــوزى و ادارات آموزش و 
پرورش مناطق، آمــاده دريافت انتقادات، پيشــنهادات 
و شــكايات احتمالى در زمينه فعاليت هــاى اردوگاهى 

هستند.
خواهشمند است طبق قانون مطبوعات و رسانه ها نسبت به 

درج جوابيه اين مركز در آن رسانه اقدام لازم صورت گيرد.

يك جوابيه از معاونت پرورشى و فرهنگى وزارت آموزش و پرورش

  جامعه/  محبوبه على پور    محوريت شعار روز جهانى 
صنايع دستى امسال بر اشتغالزايى، هويت سازى و ارزآورى 
است. مسائلى كه اثرگذارى آن ها را بر بازار صنايع دستى 
كشــور با بيش از 400 هزار نفر فعال در 250 رشــته اين 
حوزه نمى توان انكار كرد. چرا كه امروزه حلقه هاى مفقوده 
بسيارى براى اتصال اين سه محور اساسى درعرصه صنايع 
دستى كشور وجود دارد. به طورى كه هم اينك جدى ترين 

چالش اين حوزه را مى توان فروش و صادرات دانست. 

* سهم 8 درصدى از بازار300 ميليارد دلارى
بنابر داده هاى موجود، درآمد حاصل از بازار جهانى صنايع 
دســتى به بيش از 300 ميليارد دلار مى رســد كه سهم 
كشورما از اين بازار حدود هشــت درصد برآورد مى شود. 
براســتى آيا اين ميزان را مى توان شايسته قامت و غيرت 

فعالان اين حوزه دانست؟
معاون صنايع دستى و هنرهاى سنتى كشور در اين باره 
مى گويد:مطابق شواهد تاريخى و فرهنگى از گذشته هاى 
دور صنايع دســتى ما همــواره از فعاليت هاى صادرات 
محور بوده اســت،به طورى كه در دورانى كه كشــور از 
ثبات نســبى برخوردار بوده و مبــادلات بين المللى آن 
توســعه پيدا كرده، يكى از مهم ترين بخش هايى كه در 
اين برهه ها نقش بازى كرده صادرات صنايع دســتى و 

هنرهاى سنتى بوده است. 
دكتر بهمن نامور مطلق، مى افزايد: در ســال هاى گذشته 
از يك ســو به دليل تنش هاى بيرونــى و ديپلماتيك و از 
سوى ديگر به دليل ناآگاهى برخى تصميم سازان نسبت 
به مزيت هاى صنايع دستى كه حتى همچنان نيز نسبت 
به اين امر غافل هستند حوزه صنايع دستى كشور با تمام 
ظرفيت هاى خــود با افت در توليد و ســپس در تجارت و 
صادرات مواجه شده است. چنان كه بسيارى از كارگاه هاى 
صنايع دستى ما تعطيل شد و ميزان صادرات اين حوزه به 
طور چشمگيرى كاهش يافت.به اين ترتيب ميزان صادرات 

صنايع دستى در دولت دهم به 100 ميليون دلار رسيد.
وى همچنين خاطرنشان مى كند:با اندك گشايش هايى در 
سال هاى اخير صادرات صنايع دستى دو و  نيم برابر رشد 
داشــته، چنان كه اين ميزان به بيش از250 ميليون دلار 
رسيده است. گرچه ما شاهد اين رشد بوده ايم اما با توجه 
به توانمندى ها وقابليت هاى اين عرصه هنوز هم با وضعيت 
مطلوب فاصله داريم. چنان كه بنابر سياســتگذارى ها تا 
پايان برنامه ششــم بايد اين رقم به يك ميليارددلار برسد 
كه تحقق اين امر مستلزم سرمايه گذارى هاى جدى است؛ 
چراكه در حال حاضر 10 درصد توليدات صنايع دســتى 
وهنرهاى سنتى ما صادر مى شود. بنابراين براى رونق در 
اين حوزه به دنبال استاندارد سازى صنايع دستى هستيم .

سيد عباس شيردلى، رئيس هيئت مديره اتحاديه صنفى 
صنايع دستى اصفهان نيز گرچه به آينده اين حوزه اميدوار 
است، تأكيد مى كند: برجام نتوانســته اثر چندانى بر بازار 
صنايع دستى داشته باشــد؛ چرا كه همچنان درسيستم 
بانكى براى انتقال ارز با مشكل مواجه هستيم. همچنين بنا 
بر تنش هايى كه وجود داشته بازارهايى را از دست داديم 
و زمانى ما مى توانيم درمقوله صادرات صنايع دستى موفق 

باشيم كه مسائل ديپلماتيك ما حل شده باشد.
* بى توجهى به پيشينه تاريخى و فرهنگى توليدات

بنابر بررسى ها ازدلايل ناكامى درصادرات صنايع دستى بى 
توجهى به پيشينه فرهنگى و تاريخى توليدات بومى ماست. 

چنان كه درحال حاضر بيش از 
5000 فعال اين حوزه در استان 
كردستان در زمينه توليد تخته 
نرد وشــطرنج فعاليــت دارند، 
بدون آنكه بــازارى براى عرضه 

محصول خود داشته باشند.
سيد عباس شــيردلى، فعال با 
سابقه صنايع دســتى با اشاره 
به چالش هاى صــادرات دراين 
حــوزه مى گويد:بــه طوركلى 
وضعيت توليد صنايع دســتى 
دراغلب رشــته هاى اين حوزه 
مشــكلى ندارد، اما بــه لحاظ 
صــادرات بــا چالــش مواجه 
هســتيم؛ زيرا به دنبال اجراى 
تحريم ها درســال هاى گذشته 

بســيارى از عواملى كه در صادرات مطلوب نقش آفرين 
هست را از دســت داديم و صدماتى به اين حوزه وارد شد. 
چراكه چندين ســال از بازار دور مانديم و بــازار هدف را 
نمى شناسيم. بنابراين براى تقويت اين حوزه در قالب طرح 
جامعى صادركننــدگان مى توانند به توليدكنندگان خط 
مشــى بدهند؛ چرا كه در حال حاضر بسيارى از توليدات 
ما همان توليدات قديمى است كه در آن توجهى به ذائقه 

مشتريان و بازارجهانى نشده است. 
وى درادامه تأكيد مى كند: ازچالش هــاى قوانين در اين 
عرصه وجود بروكراسى گسترده در گمركات كشور است.
به طورى كه دركشور ما درقالب صنايع دستى تخته نرد و 
شطرنج توليد مى شــود و به طور خاص برخى از مناطق 
كشور قطب اين صنعت به شمار مى آيند، اما در گمركات از 

صادرات اين آثار ممانعت مى شود.

* نگاه به بــازار جهانى با 
تكيه بر حمايت هاى داخلى
بنابر آمار موجود چين با بيش 
از 5 ميليــارد و 500 ميليون 
دلار يكه تاز بازار تجارت صنايع 
دستى درجهان مى باشد  چنان 
كه توانسته بازار داخلى كشور 

ما را نيز تصاحب كند.
پورصالحى، مدير فروش يكى 
از شركت هاى صادرات صنايع 
چوبى دراين بــاره مى گويد: 
وضعيت حضور صنايع دستى 
كشــور را بايد در رشته هاى 
متعدد مجزا بررسى و تحليل 
كرد. چنان كه دربرخى رشته ها 
همانند صنايع دستى چوبى ما 
همچنان با افت توليد مواجه هستيم. مسئله ديگر آن كه 
بررسى اين حوزه بدون نگاه به بازار داخلى ومشتريان وطنى 
ناقص است. زمانى ما مى توانيم به بازار جهانى چشم داشته 
باشــيم كه بازار داخلى هنر وطنى را بپذيرد و فضا را براى 
ادامه فعاليت هاى هنرمندان فراهم كند. درحالى كه امروزه 
به دليل تورم؛ هزينه توليد صنايع دســتى همواره رشــد 
داشته وبه طبع آثار هنرمندان نيز گران تر عرضه مى شود. 
از اين رو مردم اقبالى براى خريد صنايع دستى وطنى نشان 
نمى دهند و ترجيح مى دهند از صنايع دستى چينى كه در 
واقع ماشينى بوده و ارزان تر است، استفاده كنند. بنابراين 
توليدكننده مــا فضايى براى عرض انــدام و رقابت با بازار 
تجارى چين در كشورخود ندارد كه دلگرم توليد شده وبه 

بازار جهانى بينديشد.
دكتر نامورمطلق نيــز دراين باره خاطر نشــان مى كند: 

درسال هاى اخير بنابر آماررســمى ميزان واردات صنايع 
دستى به نصف كاهش يافته اســت.به طورى كه پيش از 
اين ما وارداتى حدود 20 ميليون دلار داشتيم كه حال به 
كمتراز 10 ميليون دلار رسيده است. البته در اين زمينه 
دو مسئله حائز اهميت است؛ نخست وضعيت قاچاق اين 
محصولات است، در اين زمينه نيز هفته گذشته نشستى با 
رئيس ستاد مبارزه با قاچاق كالا داشتيم تا محدوديت ها را 
افزايش دهيم. همچنين گاه با كالاهاى شبه قاچاق مواجه 
هســتيم؛ زيرا در حالى كه اين آثار توليد داخل است، اما 
بنابر دلايلى به عنوان كالاى وارداتى عرضه مى شــود. وى 
مى افزايد: به منظور تسهيل و تقويت جايگاه صنايع دستى 
و فعالان اين حوزه ازجوانب متعدد طرح جامع حمايت از 
اين عرصه هفته جارى درمجلس شوراى اسلامى به بحث و 
بررسى گذاشته مى شود كه تصويب آن مى تواند سرنوشت 
صنايع دستى را تحت تأثير قرارداده و گام مؤثرى براى اين 
حوزه محسوب شود.چراكه با تصويب آن دستگاه ها و نهادها 
بسيج مى شوند كه به تقويت اين حوزه اقدام كنند كه اين 
امر بر گسترش بازارهاى بين المللى نيز اثرگذارخواهد بود.

* ضرورت توجه به مديريتى واحد
شــيردلى، فعال صنايع دســتى با تأكيد برايــن كه بايد 
چالش هاى اين حــوزه زير بنايى و اساســى حل شــود 
مى افزايد: مديريت صنايع دستى دركشور ما برعهده چند 
وزارتخانه و نهاد است به طورى كه در زمينه توليد، معاونت 
صنايع دستى ســازمان ميراث فرهنگى متولى محسوب 
مى شود. در حالى كه برگزارى نمايشگاه هاى بين المللى و 
برخى توليدات اين حوزه بر عهده وزارت ارشاد اسلامى و 
سازمان ارتباطات اسلامى است. از اين رو حتى در برگزارى 
نمايشگاه هايى كه در استان ها برگزار مى شود، هيچ گونه 
تعاملى بين دســتگاه ها وجود ندارد و برنامه هاى موازى 

انجام مى شود. 

آنچه مى خوانيد
امروز بيستم خرداد ؛ روز صنايع دستى 
نامگذارى شده است.شايد با اين بهانه 
بتوان صنعتى را كه ريشــه در فرهنگ 
چند هزار ســاله دارد از ورشكســتگى 
نجات داد چرا كه به اســتناد آمار رسمى 
درسال هاى اخير ميزان واردات صنايع 
دســتى به نصف كاهش يافته است ، به 
طورى كه پيش از اين   وارداتى حدود 20 
ميليون دلار داشتيم كه حال به كمتراز 

ده ميليون دلار رسيده است.

بازار داخلى بى رونق است، رقابت با خارجى ها پيشكش

تعطيلى كارگاه هاى صنايع دستى و كاهش چشمگير صادرات
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 فرهنگ/ مهدیــه قمری  نیمه ماه مبارک فرهنگ
رمضان و همزمان با میلاد امام حسن مجتبی)ع(، 
بسیاری از شاعران کشور روزی متفاوت را سپری 
می کنند زیرا به دیدار مقام معظم رهبری می روند 
و ایشان نیز ساعت ها با انگیزه و علاقه مندی بسیار، 
اشعار را یکی پس از دیگری گوش می کنند و با 
اطلاعات بسیاری که از جریان شعر و ادبیات در 
ایران و سایر کشورهای جهان دارند، نظرات خود 

را ارائه می دهند. 
شــاعران که در 2 بخش پیشکســوت و جوان 
به دیدار مقام معظــم رهبری می روند، افزون بر 
اینکه اشــعار خود را برای بالاترین شــخصیت 
کشور می خوانند، بی تردید انگیزه بسیاری برای 
ادامه این مســیر پیدا می کنند و از راهنمایی ها 
و رهنمودهای تخصصی و کارشناســانه ایشان 

بهره مند می شوند. 
با وجود اینکه به نظر می رسد بسیاری از مسئولین 
فرهنگی و مرتبط با ادبیات و شــعر نســبت به 
جریان شعر و ادبیات در کشور اطلاعاتی کم دارند 
و نتوانسته اند در این زمینه اثربخشی داشته باشند 
اما مقام معظم رهبری در کنار همه فعالیت ها و 
برنامه های خود برای نظارت در اداره امور کشور، 

کاملاً در این زمینه آگاهی دارند. 

 لزوم جمع بندی تأثیرات دیدار شاعران 
با رهبر انقلاب 

یکی از شاعران و استادان دانشگاه که از دیدار اول 
با مقام معظم رهبری تاکنون حضور داشته است، 
در گفت و گو با خبرنگار ما، با اشاره به اینکه دیدار 
شاعران با معظم له حدود 20 سال است هر شب 
همزمان با میلاد امام حســن مجتبی)ع( برگزار 
می شود، می گوید: در گذشته تنها تعداد محدودی 
از شاعران برجسته ادبیات انقلاب در این جلسات 
حضور داشتند اما هر سال تنوع و تعداد شاعران 
افزایش یافت، به طــوری که در حال حاضر بین 
150 تا 200 شاعر در زمینه های مختلف ادبیات 

با مقام معظم رهبری دیدار می کنند. 
اسماعیل امینی که علاوه بر تدریس در دانشگاه 
و همکاری با مطبوعات ادبی، عضو شورای عالی 

شعر و شورای عالی موسیقی صداو سیما است، 
ادامه می دهد: مقام معظم رهبری در این جلسات 
ساعت ها با علاقه مندی و اطلاع بسیار از جریان 
ادبیات و شــعر کشور، شعرخوانی شــاعران را 
گوش می کنند و حتی رهنمودهایی نیز به آن ها 

می دهند. 
امینی که با پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی 
نیــز همکاری دارد، ادامــه می دهد: مقام معظم 
رهبری در این جلســات شعر علاوه بر اینکه در 
زمینه جریان ادبیات و شــعر کشــور اظهار نظر 
می کنند، اطلاعات کاملی در این باره داشــته و 

اشراف کامل به این مباحث دارند. 
این شــاعر پیشکســوت که صاحب تألیفات و 
تحقیقات زیادی در عرصه شعر طنز و جدی و میز 
نوشته های آموزشی درباره شعر است، می افزاید: 
مقام معظم رهبری پیش از انقلاب نیز در میان 

علمای علاقه مند به شعر، سرآمد بودند. علاوه بر 
این، ایشان شاعر بسیار خوبی هم هستند. امینی 
با اشــاره به اینکه شعر به عنوان هنر ملی و دفاع 
از آرمان های انقلاب اســلامی از اهمیت ویژه ای 
برخوردار اســت، متذکر می شود: جلسات دیدار 
شاعران با مقام معظم رهبری و سیاست های آن 

باید به عنوان الگوســازی در جامعه مورد توجه 
مسئولین قرار گیرد. 

او البته شــکایتی هم از دســتگاه های فرهنگی 
کشــور دارد و اظهــار می دارد: بــا وجود اینکه 
شعر، پیشــینه ای فرهنگی و طولانی در کشور 
داشــته و مدافع آرمان های دین و انقلاب ماست 
اما متأســفانه مسئولین فرهنگی کشور در مورد 
ادبیات و شــعر، نگاه جامع و کامل مقام معظم 
رهبری را ندارند.  این شاعر پیشکسوت بر تشکیل 
شورایی از شاعران حاضر در این دیدار که اشعار 
خود را می خوانند، تأکید می کند و می افزاید: به 
نظر می رسد که مسئولین فرهنگی و مجامع ادبی 
نباید به این دیدارها به صورت  جلسه ای سالیانه و 
گذرا توجه کنند بلکه برای تأثیرگذاری بیشتر آن، 
انجام پژوهش و جمع بندی تأثیرات دیدار شاعران 

با مقام معظم رهبری ضروری است. 

 دیدار با رهبر به شاعران انگیزه می دهد 
یکی دیگر از شاعران نیز در گفت  و گو با خبرنگار 
ما می گوید: شــاعران جوانی که در این دیدارها 
حضور دارند وقتی اشــعار خود را برای بالاترین 
و بزرگ ترین شخص کشور می خوانند، بی تردید 
مطمئن می شــوند که آثار آن ها خریــدار دارد.  
هــادی منوری که فارغ التحصیل مقطع دکترای 
رشته داروسازی است و سال هاست در زمینه های 
شاعری، نویسندگی و پژوهش فعالیت دارد، اضافه 
می کند: مقام معظم رهبری با شعر مأنوس هستند 
و علاوه بر اینکه از جریان شــعر و ادبیات کشور 
کاملاً مطلع هســتند، از ادبیات سایر کشورهای 
همســایه و حتی شبه قاره هند نیز اطلاع کاملی 
دارند. لذا ایشــان تنها رهبر ایران و حتی جهان 
اسلام هســتند که از این ویژگی ها برخوردارند.  
او که تاکنون دبیری جشــنواره بین المللی شعر 
فجر، جشــنواره بین المللی انتخاب کتاب سال 
رضوی، جشنواره شــعر رضوی و جشنواره شعر 
دفاع مقدس را در کارنامه فعالیت های ادبی خود 
دارد، اظهار می کند: مقام معظم رهبری به شعر و 
ادبیات بها می دهند و این امر سبب ایجاد انگیزه 

در میان شاعران می شود. 
این شاعر پیشکســوت ادامه می دهد: به نظرم، 
بزرگ ترین افتخاری که ما شــاعران داریم، این 
است که رهبر کشور ما اهل ادبیات و شعر هستند 
و علاوه بر این، شــعر را به خوبی می شناسند و 
همچون کارشــناس حرفه ای، ادبیات کشــور را 

درک کرده و دنبال می کنند. 
منوری با اشاره به برگزاری جلسات مختلف دیدار 
شــاعران با مقام معظم رهبری در طول ســال، 
یادآور می شود: علاقه مندی و پیگیری مقام معظم 
رهبری در حوزه ادبیات و شعر فقط به جلسات 
دیدار با شــاعران ختم نمی شــود بلکه ایشــان 
بسیاری از تألیفات را با دقت مطالعه می کنند و 
از اشعار فارسی و غیرفارسی کشورهای دیگر نیز 
کاملاً مطلع هستند. بی تردید اگر وزیر فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی مانند مقام معظم رهبری چنین 
پیگیر بود و اطلاعات دقیقی از وضعیت شــعر و 

ادبیات داشت، اوضاع ادبیات کشور بهتر می شد.

مسئولان فرهنگی از نشست شاعران با رهبر انقلاب الگو بگیرند 

شعــر شاعران خریــدار دارد

خبرنگاران  باشگاه 
فرهــــاد  جــوان: 
دربــاره  حســن زاده 
آثار اخیر خود گفت: 
رمان کودک 4 جلدی 
»گروه 1+5« حدود 2 
هفته پیش از ســوی 
انتشــارات »افق« به چاپ رســید و تصویرگر آن 
زینب حسینی است. البته قرار بود این رمان برای 
نمایشگاه آماده شود که نشد.  وی ادامه داد: موضوع 
این رمان در ارتباط با بچه های ساکن یک مجتمع 
اســت که یک گروه را تشکیل داده و در بازی های 
کودکانه خود به دنبال مسائلی هستند که آن ها را 
به بازی، تخیل یا توهم می کشاند. در حال حاضر 
کاری با عنوان »چتری با ستاره های آبی« را به ناشر 
سپرده ام. این کتاب، داستان تصویری کودک است. 

البته الان در مرحله تصویرگری است. 

انتشار»چتری با ستاره های آبی«
فرهنــگ: »دفتــر 
مشـــتمل  کمــال« 
 بــر شـــعر و زندگی  
احمـــد کمـال پور از 
شاعران و خوشنویسان 
معاصــر منتشـــــر 
شــد.  بخــش عمده 
 شخصیت ادبی احمد کمال پور متخلص به »کمال« 
)1297 - 1379(، در انجمن هــای ادبــی مهــم 
مشهد شــکل گرفت. انجمن های ادبی فردوسی، 
بهار، فرّخ، خراسان و بعدها محفل خصوصی خانه 
محمد قهرمان، مجالسی بود که کمال همیشه به 
حضور در آن ها پایبند بود.  مجموعه »دفتر کمال: 
شــعر و زندگی احمد کمال پور« با نگارش و نقد و 
انتخاب دکتر محسن ذاکرالحسینی )پرند( است که 
انتشارات »فرهنگستان زبان و ادب فارسی« آن را در 

12۸ صفحه منتشر کرده است. 

زندگی »کمال« روایت شد 
ایسنا: معاون پژوهش 
جهــاد  فنــاوری  و 
دانشگاهی از راه اندازی 
20 قطب ملی به طور 
رسمی در طول برنامه 
ششم در این سازمان 

خبر داد. 
محمدرضا پورعابدی افزود: مــا 20 قطب ملی، 5 
قطب منطقه ای و 20 قطب بین المللی را راه اندازی 
خواهیم کرد که البته باید برنامه های واحدها و مراکز 
تحقیقاتی جهاد دانشگاهی در این زمینه مشخص 
شود.  وی اظهار کرد: جهاد دانشگاهی در نظر دارد 
که در طول برنامه ششم مجموعه فعالیت های خود 
در حوزه های پزشکی،  اجتماعی، علوم انسانی، فنی و 
مهندسی، علوم پایه و نیز کشاورزی و منابع طبیعی 
را تجمیع کند تا بتواند توانمندی های خود را در هر 

زمینه به صورت چند قطب ارائه دهد.

راه اندازی 20 قطب ملی 
مهــر: مدیرعامــل 
مؤسسه نمایشگاه های 
فرهنگی عنـوان کرد: 
اگر من و هیئت امنای 
شــرایط  مؤسســـه 
را مناســب دیدیــم، 
ادامه  مــن  همکاری 
پیدا می کند در غیر این صورت امکان تصمیم جدید 
وجود دارد.  امیرمسعود شهرام نیا، درباره تأثیر حضور 
نمایندگانی از بخش خصوصی نشر در هیئت امنای 
مؤسسه نمایشــگاه های فرهنگی که از مؤسسات 
تابعة وزارت ارشــاد به شمار می آید، گفت: طبیعتاً 
در این دوره رویکرد سپردن امور به تشکل های نشر 
تقویت خواهد شد. اینکه در ادامه مسیر چه بخشی 
از فعالیت های این مؤسســه به خارج از آن واگذار 
شود و چه بخشی در خود مؤسسه بماند و استمرار 

یابد، باید به تدریج مشخص  شود. 

واسپاری تقویت می شود 

کوتاه و خواندنی

فارس: زمان نهایی افتتاح پروژه فروشــگاهی کتاب در فضای »باغ کتاب تهران« 
واقع در تپه های عباس آباد مشخص شد. بر اساس این گزارش، در جلسه مسئولان 
و معاونان شــهرداری تهران 10 تیر ماه 96، زمان قطعی برای افتتاح رســمی باغ 
کتاب تعیین شد.  فعالیت آزمایشی باغ کتاب از بیست و پنجم اردیبهشت ماه آغاز 
شده و علاقه مندان می توانند در ساعات 10 تا 1۸ به این مجموعه مراجعه کنند. اما 
این فضای فرهنگی پس از گذران دوره آزمایشی رسماً افتتاح خواهد شد. در حال 
حاضر 203 ناشر کتاب های خود را تحویل داده اند و بر اساس آمار، 19 هزار عنوان 
کتاب تحویل دبیرخانه شده است. 3 هزار عنوان دیگر هم به عنوان نمونه در مسیر 
ســفارش دهی یا تحویل قرار دارد.  اما در بخش بزرگسال که همچنان عناوین در 
حال افزوده شدن هستند، تاکنون 33 هزار عنوان از 700 ناشر ثبت شده که در حال 
عرضه می باشند. باغ کتاب قرار است نمایشگاه کتاب دائمی در 4 فصل سال باشد و 
به نمایش و ارائه کتاب بپردازد.  وسعت باغ کتاب تهران 110 هزار متر مربع است 
که 655 هزار متر مربع آن ساختمان نمایشگاهی، تالارهای همایش و اداری است.

کتاب

زمان افتتاحیه رسمی 
»باغ کتاب« مشخص شد 

ایسنا: رئیس دانشکده علوم ارتباطات دانشگاه علامه طباطبایی گفت: شبکه خبر 
با پخش تصاویری از صحن علنی مجلس نشــان داد که آرامش جریان دارد. این 
امر باعث می شــود که میان مردم رعب و وحشت ایجاد نشود و من فکر می کنم 
رسانه ملی تاکتیک درستی به کار گرفته بود.  محمد مهدی فرقانی با بیان اینکه 
رسانه ملی آخرین اطلاعات را زیرنویس می کرد، افزود: صدا و سیما در عین حال 
که خبرها را به مردم رســاند، اجازه نداد که مردم برآشــفته و عصبی شوند.  این 
روزنامه نگار حادثه تروریستی چهارشنبه را در حوزه روزنامه نگاری بحران قرار داد و 
گفت: در این وضعیت 3 وظیفه وجود دارد: اولاً اطلاع رسانی رسانه ها، ثانیاً مدیریت 
بحران به وسیله دولت و ثالثاً آرام نگه داشتن فضای عمومی جامعه که ترکیبی از 
مدیریت بحران و عملکرد رسانه ای است. رسانه ها هستند که با مدیریت اقتضایی 
خود باید تشخیص دهند چه عملکردی داشته باشند. اینکه اخبار را پنهان کنیم 
و تأخیر در انتشار اخبار داشته باشیم، با توجه به امکانات فضای مجازی، مشکلی 

را حل نمی کند. 

رسانه 

تاکتیک صدا و سیما 
درست بود 

خوانش 

و در این نزدیکی

شخصیت و پیرنگ در شعر
خوانش شعری از علیرضا آدینه

 حمیدرضا شكارسري  
»سیاهی، کیستی؟/ شلیک نکن/ روزم /که با لباس شب آمده ام تا قدم 

بزنم«* 
فرض می کنیم علیرضا آدینه برای ما داســتانکی را روایت کرده است. 

پیرنگ، شخصیت ها، زمان و مکان این داستانک قابل بررسی است. 
این داستانک از زاویه دید دانای کل و در قالب یک دیالوگ طراحی و ارائه 
شده است.  پیرنگ از یک واقعه خبر می دهد و نه بیشتر. به همین دلیل 
است که متن از حد یک داستان و به خاطر تعداد کلماتش، از حد یک 
داستانک فراتر نمی رود.  پیرنگ یک تقابل و کشمکش کوتاه کلامی میان 
شــخصیت ها تدارک دیده است. طبعاً چنین پیرنگی نمی تواند موجب 
گســیختگی یا تعلیق متن گردد.  مکان این داســتانک یک پادگان یا 
پایگاه نظامی یا امنیتی اســت و زمان روایت نیز شــب است.  تا اینجا 
همه هم داستانیم که واقعه داستانک وقوع پذیر و باورپذیر است. پس چرا 
علیرضا آدینه این متن را در مجموعه شعرش آورده است؟ دلیل را باید 
در شخصیت ها جست.  2 شخصیت در این متن حاضرند؛ یکی شخصیت 
نگهبان که شخصیتی فرعی و ناشناس است و دیگری شخصیت روز که 
با لباس شب به طور ناشناس به پیاده روی شبانه آمده است. اینجاست که 
متن داستانک آدینه به روایتی شعری تبدیل می شود. به عبارتی دیگر، 
تغییر هویتِ یکی از عناصر داستانی کل متن را تحت تأثیر قرار داده و 
ژانر یا نوع ادبی را عوض کرده است.  این شعر روایی فضایی متشنج و پر 
هول و هراس را ترسیم کرده که در آن روز به عنوان نماد روشنی و نجات 
خود از ترس به لباس شب درآمده است و نومیدانه در تاریکی قدم می زند 
و نام »سیاهی« بر او گذاشته می شود. همه برای آمدن صبح دعا کنیم. 
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شیران شلمچه 

 محمدحسین جعفریان   
ماییم علاج »رقّه«بازی هاتان

پایان تمام فرقه بازی هاتان
شیران شلمچه را نترسانید از
این تقّ و تقِ ترقّه بازی هاتان...

پرونده

 فرشته شفقت   
با وحدت و با شجاعتی پیوسته

ایران، وطنم، همیشه از غم رَسته
ای دشمن کوتاه نظر! ساکت شو

پرونده این ترقّه بازی، بسته!

مدافع حرم

 محسن ناصحی   
امروز وطن معنی غم را فهمید
با سایه جنگ، متهم را فهمید

از خواب پرید کشور من، اما
معنای مدافع حرم را فهمید

لانه عقاب 

 مهدی صفی یاری  
بر کوردلان وقت عذاب آمده است

شب کوره به جنگ آفتاب آمده است
سردار بیا گردنشان را بشکن

خفاش به لانه عقاب آمده است

آنچه می خوانید

بی تردیــد اگــر وزیــر فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی مانند مقام معظم 
رهبری چنین پیگیر بود و اطلاعات 
دقیقی از وضعیت شعر و ادبیات 
داشت، اوضاع ادبیات کشور بهتر 

می شد
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یادداشت

سیاست های جدید وزارت ارشاد
 هنر/ آرش شفاعی   سخنان رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار 
با دانشجویان در روز چهارشنبة گذشته همچنان از مهم ترین بحث های 
جاری در فضای فرهنگی کشور است. رهبر انقلاب در این دیدار با انتقاد 
شدید از عملکرد اشتباه مسئولان فرهنگی و عدم تشخیص مسائل اساسی 
و اصلی از مســائل فرعی و جنبی، فعالان فرهنگی کشــور را به فعالیتِ 
بدون نیاز با هماهنگی مسئولان در این حوزه توصیه کردند. این توصیه 
اهمیت مسئله تشخیص مسائل فرعی و اصلی بویژه در عرصه فرهنگی را 

به همگان ثابت می کند. 

اصولاً مســئولان فرهنگی کشور دقیقاً برای همین کار در کشور حضور 
دارند و حقوق می گیرند. آن ها باید تلاش های هنرمندان و فرهنگ مداران 
را در سراسرکشور به سمت و سویی هدایت کنند و برای آن برنامه ریزی 

نمایند که در اهداف انقلاب و اسناد بالادستی مدیریتی آمده است. 
هنرمندان، فرهنگ مداران و فعالان دانشــگاهی و رسانه ای بدون نیاز به 
راهنمایی و ارائه دســتور العمل از مسئولان فرهنگی، به فعالیت و تولید 
محتوا در عرصه های مختلف فرهنگی و هنری مشــغولند و در تمام این 
ســال ها نیز بدون اعتنا به کمبودها و بی لیاقتی ها، به کار خود مشغول 

بوده اند. 
در ایــن میان قرار بود که مســئولان فرهنگــی فرماندهیِ عرصه جهاد 
فرهنگی را بر عهده بگیرند و با خط دهی، رصد موقعیت، تعیین راهبردها و 
اختصاص امکانات و بودجه ها کاری کنند که هنرمندان و فعالان فرهنگی 
با آسودگی خاطر و دستی باز در این عرصه به فعالیت بپردازند اما وضعیت 
به جایی رسیده است که رهبر انقلاب آن را با تعبیر تند ولنگاری فرهنگی 
توصیف کردند. یعنی عملاً مســئولان فرهنگی )در بخش های مختلف 
دولتی و غیردولتی( در این عرصه به ابتدایی ترین وظایف خود عمل نکرده  
و خود را به مسائل و اتفاقاتی سرگرم کرده اند که بیشتر به درد تبلیغات 

رسانه ای می خورد. 
یکی از نمونه های این سرگرم شدن به حاشیه به جای متن، نامه نگاری های 
اخیر وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و معاون وی درباره فیلم های توقیفی 
به یکدیگر و رسانه ای شــدن این نامه نگاری هاست. وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی در حالی که مشــکلات عمده و پایه ای فرهنــگ و هنر ایران 
همچنان ســر جای خود باقی اســت و بدون توجه به این مسئله روشن 
که هر یک از فیلم های توقیف شــده مشکلاتی داشته اند که نتوانسته اند 
روی پرده بروند، برای معاون خود تاریخ تعیین کرده است که این فیلم ها 

تعیین تکلیف شوند. 
آیا بهتر نبود وزیر ارشــاد با مشــاوران خود و فیلمسازان نشست برگزار 
می کرد و اصولاً به پاســخ این پرسش می پرداخت که چرا در جمهوری 
اسلامی ایران باید فیلمی ساخته شود که امکان پخش آن وجود نداشته 
باشــد؟ آیا قوانین امروز ســینمای ایران ضعف هایی نــدارد که برخی 
فیلمســازان می توانند با ارائه یک فیلمنامه مقدماتــی و دریافت پروانه 
ساخت، وارد مرحله ساخت شوند و اصولاً فیلمی بسازند که با فیلمنامه 
کاملاً مغایر است؟ و عجیب تر اینکه فیلمساز که فیلمی می سازد و امکان 
نمایش نمی یابد، ســال بعد باز فیلمی دیگر می سازد و امکانات کشور را 

سرگرم جار و جنجال های شخصی خود می کند. 
صدور پروانه نمایش خانگی برای فیلــم »50 کیلو آلبالو« اوج ولنگاری 
فرهنگی در وزارت ارشاد را نشان داد. این فیلم با مجوزهای رسمی ساخت 
و نمایش وزارت ارشاد ساخته شد و با حمایت های ارشاد، بلافاصله و در 

بهترین زمان اکران گرفت و روی پرده رفت. 
بعد از چندین هفته روی اکران بودن فیلم و اعتراض های شــدید محافل 
فرهنگی و متدینان، وزارت ارشــاد فهمید چه اشتباهی را مرتکب شده 
اســت و وزیر ارشــاد وقت در دیدار با مراجع عظام تقلید از نمایش این 
فیلم ســخیف عذرخواهی کرد و »50 کیلو آلبالو« از اکران خارج شد و 
اجازه نمایش آن در شــبکه سینمای خانگی داده نشد. ولی امروز وزارت 
ارشاد دوباره به فیلمی که بالاترین مقام آن از اکرانش ابراز پشیمانی کرده 
است، اجازه اکران می دهد! نشانه ای از این روشن تر برای اثبات ولنگاری و 

بی برنامگی در ساختار رسمی فرهنگی کشور لازم دارید؟

هــنر
 هنر/ رضا اســتادی  خلق اثــری هنری 
مانند داســتان، فیلمنامه یا اثر مســتند حاصل 
مشــاهده های طولانی، بررسی های فراوان، کنار 
هم قــرار دادن طرح های مختلف، حذف و کنار 
ریختن مطالب گوناگون و مطالعه و مشاهده های 
میدانی اســت. بی جهت نیست که این مرحله از 
خلــق اثر هنری را به زایمان تشــبیه می کنند. 
همان گونه که میلیاردها سلول به مرور در کنار هم 
قرار می گیرند تا جنین خلق شود، اثر هنری نیز 
از کنار هم قرار گرفتن سلول های مختلف شکل 
می گیرد. تازگی و بدیع بودن مهم ترین وجه تمایز 
اثری هنری اســت و هرگاه اثری بوی کهنگی و 
تکرار بدهد، شاخصه مهم خود برای ماندگاری را 

از دست می دهد. 
در طول چند ماه گذشته فیلم های »نهنگ عنبر 
2« و »گشــت 2« به عنوان کارهایی که قسمت 
دوم آثار پیشــین خــود بوده اند، بــه روی پرده 
سینماها رفته اند. سعید سهیلی، سازنده »گشت 
2« با دنبال کردن قصه زندگی قهرمان های خود 
از مقطــع پایانی فیلم اول به بعد، تلاش کرد که 
بــا پیوند با وقایع روز جامعــه و همچنین طرح 
شــعارهای عدالت خواهانــه و پرداختن به قصه 
همیشگی »مقابله ظالم و مظلوم«، فیلم خود را 
پیش ببرد. اما ســامان مقدم با رجوع دوباره به 
همان داستان اولیه سعی کرده تا روایتی دیگر از 

آشنایی »ارژنگ« و »رؤیا« را ارائه دهد. 

 حشو و زوائد بیرون می زند 
»ارژنگ« به عنوان شخصیتی دست و پا چلفتی 
و ساده دل که به عشق »رؤیا« نرسیده، حالا بعد 
از گذشت چندین دهه از علاقه مندی به رؤیا، قرار 
است با او سر ســفره عقد بنشیند. در سفر این 
زن و شوهر از تهران تا شمال، گذشتة آن ها مرور 
می شــود و برخی از اتفاق هایی که در فیلم اول 
دیده نشده است، به تصویر کشیده می شود. البته 
از این حیث فیلم این امتیاز را دارد که مخاطبی 
که اولین قســمت آن را ندیده هــم می تواند با 
قســمت دوم ارتباط برقرار کند. اما مرور دوباره 
رابطه این 2 شخصیت از زاویه ای دیگر با در نظر 

گرفتن این احتمال قوی کــه آن ها این بار قرار 
است به هم برسند )مطابق قاعده »پایان خوش« 
در این گونه از فیلم های عامه پســند(، فاقد نکته 

خلاقانه ای است. 
در این فیلم شــخصیت »شهاب« با بازی حسام 
نواب صفــوی نکتــه مثبت و تازه ای محســوب 
می شــود اما شــخصیت »فرناز« با بازی ویشکا 
آسایش که یکی از نقاط جذاب فیلم اول بود، به 

شبحی کم خاصیت تبدیل شده است. 
سامان مقدم توانایی خوبی در خلق صحنه های 
حسی و عاطفی دارد. او علاقه مندی هایی هم به 
قصه های اجتماعی دارد که از همان اولین آثارش 
همچون »پارتی« قابل لمس است. تلفیق این 2 
می تواند به ســاخت اثری جذاب منجر شود اما 
برخی حشــو و زوائد از آثار او بیرون می زند که 
برای فیلمسازی با سابقة سامان مقدم پذیرفتنی 

نیست. 
مثلاً در این فیلم ســاز و آواز و رقص و پایکوبی 
به کرّات مورد استفاده قرار گرفته است. بازسازی 
برخی صحنه ها بســیار سخت بوده و حکایت از 

آن دارد که فیلمساز قصد داشته فیلمی موزیکال 
بســازد اما در این زمینه یکدســتی مشــاهده 
نمی شود و برخلاف صحنه های موزیکالِ خوب در 
خیابان، در بخش شمال کشور شاهد نوعی هرج 
و مرج در اجرای صحنه هــای به ظاهر موزیکال 
هستیم. به صحنه های شمال کشور دقت کنید 
تا ببینید چگونه هر یک از شخصیت ها بی هدف 
فقط خــودش را تکان می دهد و از هیچ قاعده و 

منطقی پیروی نمی کند. 

 کاش کارگردان را از میکســر بیرون 
می کشیدند 

پرداختن به نوســتالژی های دهــه 60 نیز یکی 
دیگر از علائق هنرمندان سال های اخیر است که 
به واسطه آن تلاش می کنند آثاری مخاطب پسند 
بســازند. هر چیزی درباره ایــن مقطع تاریخی 

می تواند باعث برانگیختن حس کنجکاوی باشد. 
حالا مقــدم در فیلم خود چنــد نکته جالب از 
این مقطع تاریخــی را رو کرده که یکی از آن ها 
مسئله »ممنوعیت فروش معجون« است که برای 
مخاطب امروز جالب توجه است. داستانک هایی 
هم در این فیلم وجود دارد که پس از پایان فیلم 
در ذهن می ماند. یکی از آن ها قصه »ســهیل« 
اســت که در کلانتری ارژنــگ را آزاد می کند و 

سپس به جبهه می رود و به شهادت می رسد. 
در جایی دیگر از فیلم، کارگردان با ترکیب خنده 
و شــوخی با صحنه های جمع آوری کمک های 
مردمــی، روایتی غیرشــعاری از ایــن اقدام در 
ســال های جنگ را ارائه می دهــد. این ویژگی 
مهمی است که ســامان مقدم دارد که وقتی به 
سراغ این مقطع تاریخی می رود و دوربین خود را 
روی شخصیت های رزمنده قرار می دهد، برخلاف 
بسیاری از فیلمسازان مشابه، نه فیلمش نگاهی 
خصمانه به این شخصیت ها دارد و به دنبال نقد 
یکطرفــه آن ها می رود و نه اینکــه حاصل کار، 
تکراری و شــعاری از آب درمی آید. رعایت این 
تعادل ویژگی مهمی اســت که در کنار توانایی 

برای روایت داستانی عاشقانه قرار می گیرد. 
اما مشکل این است که تمامی این توانایی ها به 
جای اینکــه هنرمندانه در کنار هم قرار بگیرند، 
گویی داخل »میکســر« ریخته شــده و با هم 
مخلوط شــده اند. تا مخاطب می آید به بخشی 
از لحــن فیلم عادت کند، لحن تغییر می کند. تا 
می آید درگیر قصه عشــقی ارژنگ شود، فیلم، 
کمدی می شــود. در حد فاصل این تغییرات نیز 
حجم فراوانی از موسیقی در فیلم گنجانده شده تا 
مخاطب را بابت شنیدن صدای خواننده های پیش 

از انقلاب هیجان زده کند. 
کاش این کارگردان مســتعد برای ساخت فیلم 
»میکسر« را از برق می کشــید و با ذهنی آرام، 
این قصه ها را به شــکلی هنرمندانه تر و با لحنی 

یکدست تر در کنار هم قرار می داد. 
کاش فیلم رجوع دوبــاره ای به مقطعی که قبلًا 
دیده ایم، نداشــت و حرفی تــازه برایمان روایت 

می کرد.

نگاهی به فیلم سینمایی »نهنگ عنبر 2«، ساخته سامان مقدم 

این فیلم است یا ملغمه ای از رقص و آواز؟ 

ایسنا: ســـید جواد 
 هاشـــمی اعلام کرد 
 نمایــش »ایلیا« را به 
طور رایــگان در تالار 
وحــدت بــه صحنه 
می برد.  نویســنده و 
نمایـــش  کارگردان 

»ایلیا« بیــان کرد: گروه تئاتــر »یتیمان کوفه« 
بیست و پنجمین ســال نمایش خود را با اجرای 
نمایش های نذری پشــت ســر می گــذارد و در 
هفتمین ســالی که قرار است نمایشی را در تالار 
وحدت بــه صحنه ببریم »ایلیــا« را در ارتباط با 
ساحت حضرت علی )ع( اجرا خواهیم کرد. خیلی 
از مردم آش نذر می کنند و ما تئاتر نذر می کنیم. 
آن هم در ماهی که نیاز است همه اخلاقی تر رفتار 
کنیم و امیدواریم مردم برای اثری که سعی کرده 

اخلاق را فرهنگ سازی کند، همت کنند.

تئاترنذریمیدهم
نمایشــگاه  مهــر: 
بین المللی قرآن کریم 
که تــا 26 خردادماه 
ادامه دارد، این روزها 
هنری  آثــار  پذیرای 
قرآنی در غرفه هنری 

نمایشگاه است.
علی تن، معاون دفتر تبلیغ و ترویج وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی و معاون کمیته هنری بیست و 
پنجمین نمایشگاه قرآن کریم درباره بخش هنری 
این دوره از نمایشگاه گفت: بخش هنری نمایشگاه 
قرآن کریم امسال در ۴ بخش برگزار می شود که در 
بخش تجسمی و صنایع دستی ۳۴0 اثر درجه یک 
از هنرمندان تراز اول کشور در بخش های متنوعی 
چون نقاشــی، کاریکاتور، خوشنویسی، نگارگری، 
آثار حجمی، صنایع دستی، عکاسی و... به نمایش 

درآمده است.

۴بخشهنریدرنمایشگاهقرآن
خبرنگاران  باشگاه 
جوان:  مسعود ردایی 
تهیه کننده ســـینما 
دربــاره رونــد رو به 
فیلم های  تولید  رشد 
این  عواقب  و  کمدی 
موضوع در گفت وگو با 

خبرنگار حوزه سینما گروه فرهنگی ؛ گفت: سینما 
به عنوان سرآمد فعالیت های فرهنگی و تجمیع هنر 
در قالب تصویر و صدا می بایست در همه ژانرها به 
تولید محتوا بپردازد. وی افزود: قاعدتا سمت گیری 
و گرایش غیرمتعارف به سمت تولید فیلم طنز و 
کمدی شــاید برای تولیدکنندگان آنها و افزایش 
میزان فروش، منفعت خوبی در برداشته باشد اما 
برای جامعه که نیاز به محتوای متنوع دارد، تهدید 
محسوب می شود، اینجاست که لزوم صنعتی شدن 

سینما بیش از پیش احساس می شود.

تهدیدتولیدغیرمتعارفکمدی
هنر: بنیامین بهادری 
خواننده پاپ کشــور 
در واکنــش به حمله 
تروریســتی عناصــر 
تهــران،  به  داعــش 
قطعه ای به نام »کبیر« 
منتشــر کرد. وی در 

این قطعه، بخش هایی از دعای جوشن کبیر )شامل 
1001 نام از اســامی خداوند( را به صورت آهنگین 
همراه با موسیقی خوانده است. دفتر موسیقی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره این قطعه خاطرنشان 
کرد: در پی انتشــار قطعه »کبیــر« که در فضای 
مجازی منتشــر شده است، برخی از مردم و دست 
اندرکاران در مورد چگونگی انتشــار آن ســؤالاتی 
داشــتند که بدین وســیله به اطلاع می رساند اثر 
یادشده در خارج از کشور تهیه و منتشر گردیده و 

هیچ گونه مجوز انتشار از مراجع قانونی ندارد.

قطعهجدیدبنیامینمجوزندارد

کوتاه و خواندنی

مهر: حمید عبدالله زاده در مســتند »ایرانی های مرتد« با یکی از ســران داعش 
 کــه هزار و 700  ســرباز عراقی را اعدام کرده، گفت وگو کرده اســت. مســتند 
»ایرانی های مرتد« ســاخته حمید عبدالله زاده، روایتگر عملیات کارگردان النجبا 
علیه نیروهای داعشــی در منطقه ای به نام نباعی است و کارگردان درباره سوژه 
این مســتند بیان کرد: در مورد عبدالحمید که یکی از نیروهای مطرح داعشــی 
بود، روند تقریبا یک ماهه ای طی شــد تا توانســتیم او را جلوی دوربین بنشانیم. 
مجبور شدیم لباس نیروهای عراقی را به تن کنیم و نورپردازی صحنه را به گونه ای 
طراحی کنیم که فرد داعشی اسیر شده نتواند افراد پشت دوربین را ببیند. همچنین 
مترجمی نیز از بچه های عراقی که چندین سال است در ایران حضور دارد و به لهجه 
عراقی تســلط دارد با خود همراه کردیم و در زمان مصاحبه، نیروی داعشی یعنی 
عبدالحمید تصور می کرد که با یک نیروی امنیتی در حال گفت وگو اســت. وی 
اضافه کرد: با توجه به اینکه این اثر، مستند بحران بود و امکان دکوپاژ و فوکوس 

کشی نداشتیم اما در برخی مواقع خدا کمکمان کرد تا به تصاویر مطلوب برسیم.

تلویزیون

گفت وگو با یک داعشی 
که هزار و 700 نفر را کشت

هنر: نســخه نمایش خانگی فیلم سینمایی »ماجرای نیمروز« اثر محمد حسین 
مهدویان به زودی وارد بازار می شــود. نســخه خانگی این فیلم توســط مؤسسه 
هنرهای تصویری سوره به زودی توزیع خواهد شد البته سازندگان فیلم در تلاشند 
با توجه به درخواست مکرر مخاطبین برای توزیع زودهنگام اثر، نسخه ویدئویی این 
فیلم را برای عید فطر وارد بازار کنند. »ماجرای نیمروز« نوروز 96 اکران عمومی شد 
و با توجه به فضای سیاسی تاریخی فیلم که به حوادث مهم انقلاب در ابتدای سال 
60 می پردازد، توانست به فروش نزدیک به 5 میلیاردی دست یابد. این رقم برای 
چنین آثاری رکورد قابل توجهی در ســینمای ایران اســت. همچنین این اثر در 
جشنواره فیلم فجر سال گذشته هم مورد توجه مخاطبین و منتقدین قرار گرفت و 
توانست5 سیمرغ بلورین را از آن خود کند و فیلم منتخب مردمی این رویداد شود.

در »ماجــرای نیمروز« مهرداد صدیقیان، احمد مهرانفر، هادی حجازی فر، مهدی 
زمین پرداز، حســین مهری، محیــا دهقانی، لیندا کیانــی، امیراحمد قزوینی، 
امیرحسین هاشمی و جواد عزتی با حضور مهدی پاکدل به ایفای نقش می پردازند.

سینما

 توزیع نسخه نمایش 
خانگی »ماجرای نیمروز«

آنچه می خوانید

ســاز و آواز و رقص و پایکوبی در 
این فیلم به کراّت مورد استفاده 
قرار گرفته است. بازسازی برخی 
صحنه ها بســیار ســخت بــوده و 
حکایت از آن دارد که فیلمســاز 
قصد داشــته فیلمــی موزیکال 
بسازد اما در این زمینه یکدستی 

مشاهده نمی شود



 شنبه  20  خرداد 1396 
  15  رمضان 1438 10  ژوئن 2017  سال سى ام  شماره 8419 

خط حقوقى

*سؤال 
آيا پيام هاى تلگــرام را مى توان پيگيرى قضايى كرد؟ آيا قاضى به اين پيام ها 

استناد مى كند؟ آيا پيام هاى تلگرام مى تواند رابطه نامشروع باشد؟
*پاسخ:

 بطوركلى در صورت 
تشخيص مقام قضائى 
و حســب مورد اين 
خواهد  وجود  امكان 
اخذ  ولــى  داشــت. 
پرينت چــت تلگرام 
امكان نــدارد ولى اگر 
تعامل از طريق تلگرام 
علم  اثبات شــود، در 
تاثير و در كنار  قاضى 

ساير شواهد مى تواند رابطه نامشروع قلمداد شود ولى اين قطعى نيست.

*سؤال 
آيا هك تلگرام توسط همسر يا ديگرى جرم و قابل پيگيرى است؟

*پاسخ:
بايد خدمتتان عرض كنم كه؛هك و نفوذ بر اســاس مــاده 25 قانون جرايم 
رايانه اى، جرم بوده و بر اساس قانون با افراد خاطى برخورد مى شود. بر اساس 
ماده 25 قانون جرايم رايانه اى، فروش يا انتشار يا در دسترس قرار دادن گذرواژه 
يا هر داده اى كه امكان دسترسى غيرمجاز به داده ها يا سامانه هاى رايانه اى يا 
مخابراتــى متعلق به ديگرى را بدون رضايــت او فراهم مى كند، مرتكب جرم 
شده و به حبس از 91روز تا يك سال يا جزاى نقدى از پنج ميليون تا بيست 
ميليون ريال يا هر دو مجازات محكوم خواهدشــد و هيچ فرقى بين همسر يا 

ديگران وجود ندارد.

*سؤال 
آيا مى توان از طريق پرينت پيامك ها به رابطه نامشروع پى برد؟

*پاسخ:
معمولاً پيامك به تنهايى براى اثبات رابطه نامشــروع كافى نخواهد بود و بايد 

مدارك ديگرى نيز داشته باشيد. 
 در هر صورت اين به عهده قاضى پرونده مى باشد كه ايشان بعد از ورود به اين 
پرونده و درخواست پرينت پيامك ها و تماس ها و همچنين با در اختيار داشتن 
ديگــر مدارك رأى خود را اعلام خواهــد كرد. در هر صورت نه مى توان گفت 
پيامك غير شرعى دليل كافى مى باشد و نه مى توان گفت بى تاثير در روند كار 

دادگاه خواهد بود و اين تصميم قاضى خواهد بود.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

سرقت وسايل داخل خودرو 
با ماشين لوكس اجاره اى

خط قرمز: فردى كه با طراحى نقشــه اى رياكارانه، اقدام 
به ســرقت لــوازم داخل خودروها در قوچــان مى كرد، با 
هوشــيارى مأموران پليس به دام افتاد. گزارش خبرنگار 
مــا به نقل از رئيس پليس قوچان حاكى اســت: عمليات 
دســتگيرى اين فرد با اعلام دو فقره سرقت داخل خودرو 
به صورت ويژه در دســتور كار تيم تجسس كلانترى 11 
طالقانى اين شهرســتان قرار گرفت. سرهنگ قدمگاهى 
گفت: مأموران پس از دريافت گزارش و بررسى سرقت ها 
گشت هاى هدفمندى را آغاز و روز گذشته هنگام گشت زنى 
نامحسوس در اين محدوده مردى جوان را در حال تخريب 
شيشه يكدستگاه خودرو سوارى مشاهده و قبل از فرار با 
يكدستگاه خودرو برليانس او را دستگير كردند. وى افزود: 
اين متهم 47 ساله كه اهل و ساكن مشهد و داراى چندين 
فقره ســابقه سرقت اســت، پس از بازجويى هاى اوليه در 
كلانترى با هماهنگى قضايى به پليس آگاهى منتقل شد. 
متهم در ادامه بازجويى ها به 15 فقره ســرقت محتويات 
داخل خودرو از جلوى ادارات دولتى واقع در محدوده بلوار 
امام رضا(ع) و هسته مركزى شهر قوچان اعتراف و ادعا كرد 
كه در پوشــش فردى متمول با اجاره خودروهاى لوكس، 
ســوژه هاى خود را شناسايى وبه آن ها دستبرد زده است. 
سرهنگ قدمگاهى گفت: تحقيقات از اين سارق حرفه اى 

براى كشف ديگر سرقت هاى احتمالى او ادامه دارد.

دستگيرى زورگيران خشن 
فريمان دركمتر از يك ساعت

قدس: عاملان زورگيرى از يك جوان در ســد فريمان، 
با ســرعت عمل پليس در كمتر از يك ساعت شناسايى 
و دســتگير شــدند. فرمانده انتظامى فريمان در اين باره 
بــه خبرنگار ما گفت: در پى تماس تلفنى نگهبان ســد 
فريمان مبنى بر زورگيرى از زوجى جوان توســط دو فرد 
ناشناس، با توجه به حساسيت موضوع بلافاصله تيمى از 
مأموران پليس آگاهى به محل اعزام شدند. سرهنگ على 
اكبر قربانى افزود: در بررسى هاى به عمل آمده مشخص 
شــد زوجى جوان كه براى تفريح به اين منطقه مراجعه 
كرده بودند، توســط دو مرد با سر و صورت پوشيده مورد 
زورگيرى قرار گرفته اند. وى تصريح كرد: كارآگاهان پليس 
آگاهى پس از بررسى دقيق اظهارات مرد جوان كه توسط 
افراد زورگير مورد ضرب و شتم قرار گرفته بود، تحقيقات 
گسترده اى را آغاز كردند و با توجه به مشخصات بدست 
آمده از افراد زورگير و يكسرى تحقيقات ميدانى به جوان 
چوپانى در همان محدوده مظنون شده و ضمن هماهنگى 
با مقام قضايى او را دســتگير كردند. وى گفت: اين متهم 
32 ساله در مواجهه با زوج جوان، از سوى آنان شناسايى و 
در بازجويى هاى به عمل آمده همدست 24 ساله اش را به 
پليس معرفى كرد، كه بلافاصله همدست او نيز كه در يكى 
از روستاهاى همان محدوده مخفى شده بود دستگير شد.

خط حادثه

خط قرمــز: بازپرس دادســراى ناحيه 34 تهــران از 

شهروندان خواست سارق مزدا سوارى را شناسايى كنند 

كه با اســتفاده از ترفند خاص طلاجات بانوان مســن را 
سرقت مى كرد.

پســر بيست و هشت ســاله اى كه ده ها فقره سرقت در 

پرونده اش به ثبت رسيده است، چند روز قبل براى انجام 

بازپرسى به شعبه پنجم دادسراى ناحيه 34 تهران منتقل 
شد و مورد بازجويى قرار گرفت.

خبرنگار ما درحاشيه اين جلسه با اين متهم گفت و گوى 
كوتاهى انجام داد كه در ادامه مى خوانيد: 

*خودت را معرفى كن؟
مسعود هستم، 28 سال سن دارم.

*به چه اتهامى دستگير شدى؟
 سرقت طلاجات بانوان مسن.

*چرا سرقت مى كردى؟

 من يك خودروى مزدا 3 جديد به صورت اقساطى خريده 

بودم، حدود 35 ميليون تومان از پول خريد خودرو را نقد 

داده و مابقى پول را بايد به صورت قسطى مى پرداختم اما 

پول كافى نداشتم به همين دليل با ترفندى كه يكى از 
دوستانم به من آموخت، شروع به سرقت كردم.

*نحوه سرقت به چه صورت بود؟

 همراه با دوست دخترم ســوار خودروى مزدا مى شديم، 

در شهر مى چرخيدم و با شناسايى بانوان مسن كنارشان 

توقف مى كردم، بعد من از آن ها آدرس يك مســجد را 

مى پرســيدم و آن ها پاســخ مى دادند سپس مى گفتم 

خانمى كه كنار من نشسته (دوست  دخترم) همسر من 

است، ما مقدارى پوشاك براى افراد نيازمند تهيه كرده ايم 

و مى خواهيم لباســها را به جايى تحويل دهيم و از اين 

بانوان آدرس خيريه مى خواستيم و به اين صورت كم كم 

اعتمادشان را جلب مى كرديم، سپس من به آن خانم ها 

مى گفتم ما ايرانى نيستيم و عرب هستيم و همسر من 

طلا خريــده اما انگار طلا را بــه او انداخته اند و از آن ها 

مى خواستم طلاهايشان را به ما نشان دهند تا عيار طلا را 

مشاهده كنيم و بفهميم آيا طلاهايمان قلابى بوده يا خير.

سپس برخى از اين بانوان مسن اعتمادشان جلب مى شد 

و طلاهايشان را به من مى دادند، من نيز درحاليكه كيسه 

پوشــاك در دستم بود، طلا را بررسى مى كردم و سپس 

طلا را داخل كيســه مى انداختم و كيســه را به خانم ها 

تحويل مى دادم و از آن ها مى خواستم لباس ها را به يك 

خيريه برده و تحويل نيازمندان دهند ، در اين حين طلا 

داخل كيســه نمى افتاد و داخل ماشــين مى افتد چون 

كيسه ســوراخ بود اما مالباخته به گمان اينكه طلايش 

داخل كيسه لباس اســت، كيسه را تحويل مى گرفت و 
سپس ما مى رفتيم.

* چند فقره سرقت بدين نحو انجام دادى؟
30 فقره.

*سرقت ها در چه بازه زمانى و مكانى خاص انجام 
مى شد؟

بازه خاص زمان و مكان نداشت و در تمامى نقاط تهران 
بود.

* از سرقت ها چقدر نصيبت شد؟
 حدود 50 تا 60 ميليون تومان.

*طلاها را چقدر مى فروختى؟
گرمى 50 تا 60 هزار تومان.

* حرف آخر؟

 من ســابقه كيفرى ندارم و فقط مى خواستم قسط مزدا 
3 را بدهم.

عامل يك كلاهبردارى بزرگ در گفت و گو با خط قرمز:

طلاى پيرزن ها را براى پرداخت اقساط مزدا مى دزديم

خط قرمز-مهدى كاهانى مقدم: عاملين باند اخاذى 
كه با تهيه فيلم خصوصى از شهروندان اقدام به تهديد و 

اخاذى مى كردند شناسايى و دستگير شدند.
 سرهنگ جواد جهانشــيرى گفت: در پى مراجعه يكى 
از شهروندان مبنى بر تهديد به انتشار تصاوير خصوصى 
و اخاذى 150 ميليون تومانى از وى در فضاى ســايبر، 
رســيدگى به موضوع در دســتور كار پليس فتا استان 
قرار گرفت. اين مقام انتظامى افزود: شــاكى در اظهارات 
اوليه خود به كارشناسان فتا گفت، بنا به اقتضاى شرايط 
روحى ام، خانمى را براى مدت معلومى به عقد موقت خود 
درآوردم و پس از سپرى شدن مدت عقد و شناخت فرد 
مورد نظر حتى با پافشارى زوجه نسبت به تمديد عقد اقدام 
ننمودم كه متأسفانه در يكى از سفرهاى كارى خارج از 
استان، روى شبكه اجتماعى گوشى تلفن همراهم متوجه 
ارسال فيلمى يك دقيقه اى با محتواى روابط خصوصى 
كه كاملاً هم به صورت حرفه اى و محرمانه گرفته شــده 
بود از طرف فردى ناشــناس شده كه با تهديد به انتشار 

اين تصاوير در محل كار و زندگى ام، دريافت 150ميليون 
تومان وجه را مطالبه داشت. سرهنگ جهانشيرى ادامه 
داد: با توجه به اظهارات شــاكى كارشناسان پليس فتا 
ضمن بررســى دقيق و تحقيقات فنى پيرامون موضوع 

سرنخ هايى از يك تيم اخاذى را به دست آوردند.
اين مقام انتظامى تصريح كرد: كارشناسان با انجام يك 
سرى فعاليت هاى فنى و پليسى ابتدا وكيلى را در همين 
رابطه دستگير و سپس با همكارى نامبرده دو زن ديگر نيز 
كه در اين امر دخيل بودند را شناسايى و دستگير نمودند.

رئيس پليس فتا استان خراسان رضوى ادامه داد: متهم 
دستگير شده كه مردى 38 ساله بود با رويت شواهد به 
جرمش اعتراف و بيان داشت، توسط يكى از زنان مذكور 
اغفال گشته و با همدســتى آن ها ضمن سوءاستفاده از 
شــغل خود براى وادار نمودن شاكى نسبت به پرداخت 
مبلغ تعيين شده اقدام نموده  است. وى گفت: دو متهمه 
ديگر كه زنانى 30 و 32 ســاله بودند در اعتراف به جرم 
خــود با ندامت گفتند، با همدســتى يكديگر و با هدف 

كســب منفعت مالى ضمن شناسايى افراد سرشناس و 
صاحب نام و نزديك كردن خود به آن ها، فيلم و تصاوير 
محرمانه و خصوصى را مخفيانه تهيه كرده و با تهديد به 

انتشار فيلم ها مبالغى را اخاذى مى كردند.
سرهنگ جهانشيرى افزود: در بازبينى و بررسى صحنه 
جرم كارشناســان پليس فتا متوجه كارگذارى مخفيانه 
دوربين فيلمبردارى در داخل ســاعت ديوارى شده و در 
همين رابطه  تجهيزات رايانه اى متهمين جهت بررسى 
بيشــتر به آزمايشگاه ادله ديجيتالى پليس فتا منتقل و 
كارشناسان تعداد ديگرى از فيلم هاى مخفيانه گرفته شده 
را به دست آورده كه تحقيقات در اين خصوص ادامه دارد.

 ميليونى زن صيغه اى با دوربين مخفى اخاذى 150 ميليونى زن صيغه اى با دوربين مخفى 



خط بين الملل

قتل عروس ايرلندى 
به همراه پدر و مادر شوهرش 

خط قرمز: يك زوج 83 ســاله 
همراه عروس شــان بــا ضربات 
مرگبار چاقو در خانه شان واقع 
در آرما، ايرلند شــمالى به كام 

مرگ رفتند. 
جســد يك زوج بازنشسته 83 
ســاله همراه عروس جوانشان 
در خانه اى در آرما كشــف شد. 
احتمال مــى رود اين زوج و زن 

جوان در پى يك سرقت مورد حمله وحشيانه با سلاح سرد قرار گرفته باشند. 
جسد مايكل و مارجورى كودرى بعدازظهر جمعه در آرما پيدا شد. يك مرد 40 
ساله به ظن قتل اين زوج كمتر از يك مايل از محل قتل بازداشت شده است 
و تحت بازجويى قرار دارد. تحقيقات پليس همچنان ادامه دارد، اما هنوز انگيزه 
اين جنايت مشخص نشده است. خانه اين زوج پير قبل از جنايت مورد سرقت 
قرار گرفته بود و بدنبال تحقيقات پليس مشــخص شد سارقى حدود ساعت 

12:20 روز جمعه از طريق در پاركينگ وارد اين خانه شده است.

تاجر بدهكار روس خود را زنده به گور كرد
داخل  از  مــرد  يك  خط قرمز: 
قبرى كه در آن دفن شــده بود با 
برادرش تماس تلفنى برقرار كرد. 
يك تاجر روس كه به دليل بدهى 
هنگفت به شــركاى خــود در 
قبرستانى زنده به گور شده بود، 
توانست از زير انبوهى از خاك با 

برادرش تماس بگيرد.
بر اساس گزارش رسانه هاى روسيه، اين مرد 41 ساله به دليل بدهى 30 ميليون 

روبلى (410 هزار پوندى) خود به شركايش از سوى آن ها ربوده شده بود.
پس از آن، ربايندگان وى را در مكانى نامشــخص در يك قبر دفن كردند اما 

اجازه دادند تلفن همراه خود را با خود به داخل قبر ببرد.
به اين ترتيب وى موفق شد از داخل قبر و زير مقدار زيادى خاك با برادر خود 
تماس بگيرد و از او درخواست كمك كند. برادر اين تاجر نيز 1/2 ميليون روبل 
- 16430 پوند انگليس - به طلبكاران پرداخت كرد و خودروى بى ام  و خود را 

نيز به آن ها بخشيد تا محل دفن برادرش را به او اطلاع دادند.
گفته مى شود اين مرد روس نزديك به 4 ساعت زير خاك مدفون بوده است.

پــس از خارج كردن وى از قبر، برادرش او را كه در درگيرى با آدم ربايان چند 
دنده اش نيز شكسته بود به بيمارستان منتقل كرد.
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شاخ اشرار تايباد شكست
خط قرمز: فرمانده انتظامى تايباد گفت: 6 نفر از عاملان 
شرارت هاى سريالى در اين شهر توسط پليس شناسايى 
و دستگير شدند. وى افزود: درپى گزارش هاى شهروندان 
مبنى بر سلب آسايش عمومى و شرارت توسط چند مرد 
جوان در يكى از مناطق شــهر تايباد، با اقداماتى از قبيل 
اخلال در نظم عمومى، ايجــاد مزاحمت براى نواميس، 
ايجاد رعب و وحشت و...شناسايى و دستگيرى اين افراد 
در دستور كار تيمى از پليس امنيت عمومى شهرستان 

قرار گرفت.
سرهنگ حســن ناگهانى ادامه داد: مأموران با يكسرى 
تحقيقات ميدانــى 6 نفــر از اراذل را طى عمليات هاى 
مجزا دســتگير كردند كه در بازرســى از آنان سه قبضه 
قمه و چهار قبضه چاقو كشف شد. وى با اشاره به معرفى 
متهمان به دادســرا تأكيد كرد: پليس بــا تمام توان در 
راســتاى تأمين نظم و امنيت تلاش خواهد كرد و اجازه 
نخواهــد داد مجرمان با اقدامات غيرقانونى موجب برهم 

زدن نظم عمومى شوند.

مرگ تلخ نوجوان نيشابورى 
در استخر كشاورزى 

خط قرمز: مسئول روابط عمومى مركزمديريت حوادث 
و فوريت هاى پزشكى نيشابور از غرق شدن يك نوجوان 
16 ساله در استخر كشــاورزى خبر داد. مصطفى افشار 
نيك گفت: اين حادثه در ساعت 12:30 ظهر پنجشنبه 
در يكى از روستاهاى منطقه شهر فيروزه رخ داد و سريعاً 
آمبولانس اورژانس 115 به محل اعزام شــد.  وى افزود: 
در ايــن حادثه نوجوان 16 ســاله به قصد شــنا به كنار 
اســتخر كشــاورزى رفته و پس از رفتن به داخل آب به 
دليل نداشــتن مهارت كافى و شرايط خاص استخرهاى 
كشــاورزى روستايى، غرق شده و تلاش دوستانش براى 
نجات دادن او بى نتيجه مى ماند. وى گفت: تلاش پرسنل 
اورژانس 115 نيز بــراى احياى قلبى، ريوى نوجوان بى 
نتيجه بود و در واقع او هنگام رسيدن آمبولانس به محل 

هيچ علايم حياتى نداشت و جان باخته بود.

برق گرفتگى مرد جوان هنگام 
سرويس كولر

خط قرمز: مرد جوان در شهرســتان فيــروزه هنگام 
ســرويس كولر دچار برق گرفتگى شد و جان باخت. به 
گزارش خبرنگار ما با گزارش مرگ مشكوك مرد جوانى 
در روستاى شــوراب از توابع شهرستان فيروزه، تيمى از 
مأموران بخش انتظامى طاغنكوه به همراه عوامل امدادى 
به محل اعزام شدند. بررسى هاى اوليه عوامل انتظامى در 
محل حادثه مشخص كرد اين مرد جوان هنگام سرويس و 
راه اندازى كولر دچار برق گرفتگى شده و فوت كرده است.
جسد متوفى با دســتور مقام قضايى به پزشكى قانونى 

منتقل شد و تحقيقات در اين رابطه ادامه دارد.

خط خبر

 شنبه  20  خرداد 1396 
  15  رمضان 1438 10  ژوئن 2017  سال سى ام  شماره 8419 

راز ناپديد شدن زن جوان 
خط قرمز: همزمان با ناپديد شــدن زن جوان، مردى
          ميانسال كه دوست تلگرامى او بود، تحت تعقيب 

پليس پايتخت قرار گرفت.
اواخر هفته گذشــته مردى با حضــور در پايگاه پنجم 
پليس آگاهى تهران از ناپديد شدن همسر جوانش خبر 
داد. او به افسر تحقيق گفت: همسرم براى خريد خانه 
را ترك كرد و بازنگشت. جست وجوهايمان تاكنون براى 
يافتن وى بى نتيجه مانده است. نمى دانم چه بلايى بر 

سرش آمده است.
همزمان با شــكايت اين مرد، مأموران در تلاش براى 
يافتن او بودند تا اين كه چند روز پيش معلوم شــد اين 
زن در تلگرام با مردى ميانســال آشــنا شده و با او در 
ارتباط بوده اســت. آخرين نفرى هم كه با او حرف زده 

همان مرد بوده و بعد از آن اين زن ناپديد شده است.
تحقيقات براى يافتن اين مرد ادامه داشــت تا اين كه 
مأموران خانه اش را در يكى از محله هاى مركزى تهران 
شناسايى كردند. مأموران با حضور در آنجا متوجه شدند 
اين مرد ناپديد شــده و كسى از او خبرى ندارد. دو روز 
پيش همسر متهم فرارى بازداشت و مورد تحقيق قرار 
گرفت. اين زن به افسر تحقيق گفت: من با شوهرم 20 

سال است كه ازدواج كرده و فرزندانى داريم. 
من اصلاً نمى دانستم او با زنى غريبه دوست شده و در 
ارتباط است. چند روز پيش پدرشوهرم را در بيمارستان 
بسترى كرديم. شوهرم براى سركشى نزد او مى رفت و 
چند شب در كنار او بود. قرار بود به خانه بيايد تا برادرش 
به بيمارســتان برود كه ديگر خبرى از او نشد و تلفن 

همراهش نيز خاموش است.
همزمان با تشكيل پرونده قضايى، تحقيقات از اين زن 
درحالى ادامه دارد كه مأموران زمانى كه براى يافتن او 
به بيمارستان رفتند، متوجه شدند اين مرد از بيمارستان 

خارج شده و فرار كرده است.
جست وجو براى يافتن اين مرد و رازگشايى از سرنوشت 

زن گمشده ادامه دارد.

سال است كه ازدواج كرده و فرزندانى داريم. 

خط قرمز: مركز اطلاع رســانى فرماندهى انتظامى تهران 
بزرگ با تأييد خبر اسيدپاشى بامداد پنج شنبه در محدوده 
خيابان فدائيان اســلام گفت: با اجراى طرح مهار، مأموران 

موفق شدند در كمتر از يك ساعت متهم را دستگير كنند.
 بامداد پنج شنبه گذشته عده اى مرد جوان در محدوده يكى 
از پارك هاى خيابان فدائيان اسلام مشغول بازى واليبال بودند 
كه در حين بازى با مرد 42 ساله اى درگير مى شوند. شدت 
درگيرى آن ها به حدى بود كه مرد 42 ســاله بعد از كتك 
كارى هاى اوليه از محل زمين بازى خارج و به سمت موتورى 
كه در قســمت پاركينگ پارك كرده بود رفت. دقايقى بعد 
همان مرد موتورسوار به محل زمين بازى آمد و با پرسش از 
خانواده هايى كه مشغول وقت گذرانى در پارك بودند سراغ 

مردانى را گرفت كه واليبال بازى مى كردند.
مرد اسيدپاش وقتى كه متوجه شد تيم ورزشى از محل رفته 
اســت ظرف 4 ليترى پلاســتيكى كه به همراه داشت را به 
آسمان پرتاب كرد و ظرف پس از برخورد با سقف خودرويى 
كه در محل پارك بود ذرات اســيد بر روى دست و صورت 
دو خانواده جمعا 14 نفر كه در حال ســوار شدن به ماشين 
شخصى خود بودند، ريخته شــد. مرد اسيدپاش بعد از اين 
انتقام كور بلافاصله سوار بر موتور از محل حادثه متوارى شد.

مصدومان حادثه نيز كــه هر يك به صورت جزئى از ناحيه 
دست و صورت و بخشى از اعضاى بدن دچار سوختگى هاى 
سطحى شده بودند با مراجعه به كلانترى 110 شهدا و طرح 
شكايت از متهم اسيدپاش از مأموران درخواست كردند نسبت 

به دستگيرى وى اقدام كنند.
در حالى كــه اقدامات درمانى بــراى مصدومان اين حادثه 
جريان داشت يك ساعت بعد از وقوع حادثه، مأموران گشت 
كلانترى 110 با مشــكوك شدن به مرد موتورسوارى كه با 
سرعت زياد در ساعات قبل از سحر مشغول تردد در خيابان 

بود نسبت به توقف موتور اقدام كردند.
با انتقال وى به كلانترى و مواجهه حضورى متهم دستگير 
شــده با پدر خانواده اى كه 5 نفــر از اعضاى خانواده وى در 
حادثه اسيدپاشــى مجروح شده بودند متهم از سوى شاكى 

شناسايى شد.
مرد 42 ساله كه چاره اى جز بيان واقعيت نداشت اعتراف كرد 
قصد انتقام گيرى از اعضاى تيم ورزشى را داشته كه در داخل 
پارك مشغول بازى بودند و به هيچ وجه اعضاى خانواده اى را 

كه اسيدپاشى شده اند نمى شناسد.
با اعتراف متهم دستگير شده پرونده اى در اين زمينه تشكيل 

و متهم راهى بازداشتگاه شد.

تحقيقات از متهم دســتگير شــده در اداره پليس آگاهى 
همچنان ادامه دارد.

بر اساس گزارش مركز اطلاع رسانى فرماندهى پليس تهران 
بزرگ در اين حادثه جمعــاً 14 نفر به صورت جزيى دچار 
سوختگى شدند كه سوختگى آن ها در حد تاول گزارش شده 

و براى هيچ كدام از مصدومان حادثه جدى رخ نداده است.

مصدومان حادثه نيز كــه هر يك به صورت جزئى از ناحيه 
دست و صورت و بخشى از اعضاى بدن دچار سوختگى هاى 
 شهدا و طرح 
شكايت از متهم اسيدپاش از مأموران درخواست كردند نسبت 

در حالى كــه اقدامات درمانى بــراى مصدومان اين حادثه 
جريان داشت يك ساعت بعد از وقوع حادثه، مأموران گشت 
 با مشــكوك شدن به مرد موتورسوارى كه با 
سرعت زياد در ساعات قبل از سحر مشغول تردد در خيابان 

با انتقال وى به كلانترى و مواجهه حضورى متهم دستگير 
 نفــر از اعضاى خانواده وى در 
حادثه اسيدپاشــى مجروح شده بودند متهم از سوى شاكى 

تحقيقات از متهم دســتگير شــده در اداره پليس آگاهى 

اسيدپاشى در خيابان 14 شهروند را سوزاند

دستگيرى سه جوان كاشمرى 
كه آبروى پليس را بردند

خط قرمز: فرمانده انتظامى شهرستان كاشمر از شناسايى 
و دستگيرى عاملان انتشار كليپى در فضاى سايبر با هدف 
انحراف اذهان عمومى و سياه نمايى چهره پليس خبر داد.  
سرهنگ ابوالقاسم باقرى در گفت و گو با خبرنگار ما، اظهار 
كرد:  شناسايى عامل يا عاملين انتشار اين فيلم در دستور 
كار كارشناسان پليس فتا شهرستان كاشمر قرار گرفت.
وى تصريح كرد: كارشناسان پليس فتا پس از بررسى هاى 
فنى و تحقيقات صورت گرفته توانستند عاملين انتشار 
اين فيلم در شبكه هاى اجتماعى را شناسايى كنند.فرمانده 
انتظامى شهرستان كاشمر ادامه داد: متهمين به نام هاى 
على، رضا و امير كه دو تن از آن ها در صحنه حضور داشته 
و اقدام به فيلم بردارى و نفر سوم هم با افزودن مطالب غير 
مرتبط و انتساب مطالب سوء و كذب به قصد جلب توجه 
كاربران و ايجاد هيجان به موضوع اقدام به انتشار فيلم در 
شبكه هاى اجتماعى نموده بود، پس از مواجهه با ادله فنى 
در رابطه با جرم خود اعتــراف كردند، ما به طور اتفاقى 
در صحنه برخورد پليس با راكبين متخلف حضور يافتيم 
وقتى فرياد همسر و خواهرزاده راكب موتور سيكلت سوار 
را جهت امتناع از قانون شــنيديم با ضبط تصاوير براى 
افزودن هيجان با تغيير موضوع اصلى به «خشــونت بى 
پايان پليس با شهروندان» مطالب ديگرى را هم افزوديم و 
براى افزايش بازديدكننده در كانال شبكه اجتماعى مورد 

نظر پخش كرديم.



نعمتی : از بیشتر تیم های لیگ برتری پیشنهاد داشتم

»سروش« رفت تا »سیامک«  بیاید؟

 فوتبال   ورزش: بالاخره پــس از چند روز توقف در 
نقل و انتقالات پرسپولیس، سیامک نعمتی هافبک هجومی 
پیکان به این تیم پیوست. نعمتی پس از شجاع خلیل زاده 
و گادوین منشا سومین خرید این فصل پرسپولیس است. 
درباره انتقــال نعمتی به پرســپولیس صحبت های زیادی 
مطرح شد. ابتدا گفته شــد او به خاطر مسائل مالی و شرط 
پوشیدن پیراهن شماره 8 از پرســپولیس دور شده است. 
چیزی که خود نعمتی بارهــا آن را تکذیب کــرد. اما روز 

چهارشنبه خبر توافق قطعی منتشر شد.
*پست مشکوک سروش

درســت یک روز بعد از این توافق، ســروش رفیعی در 

اینستاگرامش پســتی گذاشت که برداشــت عمومی از 
آن »تمایــل رفیعی به جدایی از پرســپولیس و بازی در 
یک تیم خارجی« بود. شــماره هفت ســرخ ها نوشته: 
»همیشه حواشي و حرف وحدیث در زمان نقل و انتقالات 
زیاده،من در حال بررســي پیشنهاداتم هســتم ولي تا 
الان چیزي قطعي نشــده،از چندیــن روز قبل در کمال 
احترام با مسئولین باشگاه و شخص آقاي برانکو در مورد 
شــرایطم در آینده صحبت کردم و با کمک این عزیزان 
و نگاه به شــرایط زندگیم تصمیم  مــي گیرم. ممنون از 
همه عزیزاني که حداقل تا الان به فکر،تصمیم و نظر من 
احترام گذاشتند. امیدوارم به لطف خدا هر آنچه به صلاح 

زندگي همه ما هســت پیش بیاد. در آخر هم ،من باشم یا 
نباشم،تو باشي یا نباشي، آنچه همیشه هست و خواهد بود 

پرسپولیس است.« 
در مورد ســروش بعد از اینکــه پیشــنهادات تیم های 
دســته دوم آلمان و یونان تکذیب شد رسانه های قطری 
از توافق وی با تیم »الخور« این کشــور نوشتند. خبری 
که تایید نشــد و البته با گفته های قبلی رفیعی مبنی بر 
عدم تمایلش به حضــور در لیگ های حوزه خلیج فارس 

در منافات بود.
بعد از این اتفاق گفته شد بین توافق نعمتی با پرسپولیس 
و پست مشــکوک رفیعی ارتباط مســتقیمی وجود دارد. 

از این جهت که هــر دوی این بازیکنان در پســت هافبک 
هجومی بازی می کنند. درست اســت که رفیعی روز پنج 
شنبه آن پست را در اینســتاگرامش ارسال کرد اما قاعدتا 
مسئولان باشگاه زودتر از رسانه ها و بقیه از تصمیم سروش 
مطلع شده اند. به همین دلیل و با اطمینان از اینکه سروش 
از پرســپولیس خواهد رفت اقدام به جذب نعمتی کردند. 
در واقــع نعمتی هم بعــد از اینکه متوجه شــد رفیعی در 

پرسپولیس نمی ماند با این تیم به توافق رسید.

*مردی برای همه پست ها
ســیامک نعمتی هم در اولین مصاحبه اش بعد از پیوستن 
به پرسپولیس بدون اشاره به کوچ سروش رفیعی در مورد 
پستش گفت: من وینگر چپ هستم اما در صحبت هایی که 
با برانکو داشتم ایشان ظاهرا روی همه پست های هافبک 

روی من نظر دارد. 
مربیان و اعضای تیم پیکان از اینکه سیامک نعمتی از جمع 
بازیکنان این تیم جدا شــد، ناراحت هســتند. آنها تلاش 
می کنند در رســانه ها حرفی از ناراحتی خود عنوان نکنند 
اما دو موضوع وجود دارد که حسابی باعث عصبانیت مربیان 
و اعضای تیم فوتبال پیکان شده اســت. اول اینکه پس از 
گادوین منشا، حالا ســیامک نعمتی از خط حمله این تیم 
جدا شد و به پرسپولیس پیوست و این در حالی است که پیدا 
کردن بازیکنانی شبیه به این دو نفر برای مجید جلالی کار 

بسیار سختی به نظر می رسد.
نعمتــی دربــاره ناراحتی پیکانــی ها و پیوســتنش به 
تیم فوتبال پرســپولیس اظهار کرد: پس از اینکه ســه 
ســال خوب را در پیــکان گذراندم قراردادم با باشــگاه 
پیکان به پایان رسید. می توانســتم خودم برای آینده ام 
تصمیم بگیرم و با توجه به اینکه در نیم فصل از باشــگاه 
پرسپولیس پیشنهاد داشتم و خودم هم یکی از آرزوهای 
قلبی ام پیوســتن به این تیم بود، پرســپولیس را برای 

هدف های بزرگترم انتخاب کردم. 
من پیشــنهادهای زیاد دیگری از تیم هــای دیگری هم 
داشتم. شــاید بتوان گفت اکثر تیم های لیگ برتری به 
من پیشــنهاد داده بودند اما می خواســتم اگر قرار است 
از پیکان جدا بشــوم به تیم خیلی بهتــری بروم تا روند 

پیشرفتم بهتر شود. 

گردان: در پدیده کار نیمه تمام دارم
تسنیم: شهاب گردان درباره تمدید قراردادش با باشگاه پدیده مشهد 
گفت: حقیقت این است که من خیلی سخت تیم عوض می کنم. زیاد 
تیم عوض کردن را دوســت ندارم و وقتی در یک تیم بازی می کنم 
خیلی زود به آنجا دل می بندم. در کل خوشحالم که قراردادم را تمدید 
کردم و فصل بعد هم در پدیده هستم.دروازه بان تیم فوتبال افزود: در 
واقع در پدیده یک کار نیمه تمام دارم و دوست دارم که تیم ما در فصل 

آینده نتایج سال گذشته را جبران کند. 

کوچ احتمالی ستاره های
 استقلال خوزستان به فولاد

ورزش: اکبر پورموسوی لیست بازیکنان مورد نظر خود را به حضور 
در فولاد خوزستان به مدیران این باشگاه اعلام کرد. در لیست مدنظر 
پورموسوی 5 بازیکن استقلال خوزستان که قراردادشان با این تیم 
به اتمام رسیده دیده می شود. حسن بیت سعید، محمد طیبی، فرشاد 
سالاروند، علی اصغر عاشــوری و پیمان شیرزادی بازیکنانی هستند 
که سرمربی فصل گذشته استقلال خوزستان علاقمند است از تیم 
سابقش به فولاد خوزســتان بیاورد. در کنار این نفرات مهدی رحیم 
زهیوی، بازیکن سابق استقلال خوزستان نیز حضور دارد که به نظر 
می رسد با توجه به تمایل این بازیکن حضور او در جمع فولادی ها تا 

حدود زیادی قطعی شده است.

بازگشت ویسی به استقلال خوزستان 
ورزش: سرمربی جدید تیم استقلال خوزستان انتخاب شد.مسئولان 
تیم استقلال خوزستان که پس از جدایی اکبر پورموسوی، به دنبال 
جایگزین این مربی بودند، با عبدالله ویسی به توافق رسیده و او را به 
عنوان سرمربی این تیم در سال آینده انتخاب کردند.قرارداد عبدالله 

ویسی با استقلال خوزستان یک ساله است.

جهانبخش: تمایل نداشتم در این مقطع 
به استقلال یا پرسپولیس بروم

تسنیم: امید جهانبخش پس از پیوســتن به صنعت نفت آبادان در 
پاسخ به این پرسش آیا از دو تیم پرســپولیس و استقلال پیشنهاد 
داشته اســت یا خیر، اظهار داشــت: بله من از این دو تیم پیشنهاد 
داشتم، ولی تمایل نداشــتم در این مقطع به استقلال یا پرسپولیس 
بروم. به هر حال من باید بیشتر در چشم باشم و بیشتر فرصت بازی 
پیدا کنم. شــاید اگر به یکی از این دو تیم می رفتم زیاد فرصت بازی 

پیدا نمی کردم.

عباسی: احمدی بازیکن ما بود
تسنیم: مدیر عامل سیاه جامگان درباره روزهای شلوغ این باشگاه 
برای جذب و تمدید قرارداد بازیکنان خود گفت: بله، روزهای شلوغی 
داریم و به دنبال این هســتیم که تا هفته آینده فهرست تیم مان را 
تکمیل کنیم.علی عباسی در واکنش به بیانیه باشگاه پدیده خراسان 
که از انتقال مصطفی احمدی به ســیاه جامگان ابراز ناراحتی کرده و 
مدعی شده اند که این بازیکن با پدیده قرارداد امضا کرده و رفتنش به 
سیاه جامگان غیرقانونی بوده است، گفت: دوستان ما نگران و ناراحت 

نباشند. احمدی بازیکن ما بود که قراردادش را تمدید کرد. 

بهنام برزای در لیگ یونان
ورزش:رادیو ورزش یونان اعلام کرد بهنام برزای به زودی به تیمی 
در لیگ یونان خواهد پیوست. رادیو ورزش یونان نوشت: بهنام برزای 
مهاجم و هافبک راست که در سالهای اخیر در تیم استقلال بازی کرده 
است، دیگر بازیکنی است که با یک تیم یونانی به توافق رسیده است 
و بزودی راهی این کشور خواهد شد و قراردادش را امضا خواهد کرد. 
این مهاجم که سابقه بازی برای تیم ملی ایران را ندارد، در تیم هایی 

چون صنعت نفت و راه آهن نیز در فوتبال ایران بازی کرده است.

بازگشت دبیری با تغییر نام به لیگ برتر 
فوتسال

ورزش: باشگاه دبیری به دلیل آنچه اعضای آن ضایع شدن حقشان 
در فصل ۹5 لیگ برتر فوتســال عنــوان کرده بودند، از مســابقات 
کناره گیری کرده و این تصمیم نیز به صورت رسمی در جلسه مدیران 
باشگاه ها با مهدی تاج اعلام شده بود.اما به دنبال تماس مهدی تاج با 
شهرام دبیری و دلجویی از وی، هیئت مدیره باشگاه برای تجدید نظر 
در خصوص تیمداری پنج شنبه شب تشکیل جلسه داد و با توجه به 
قول رئیس فدراسیون فوتبال برای برطرف شدن مشکلات، بازگشت 
به لیگ برتر مورد تصویب قرار گرفت. حضور تیم فوتسال دبیری در 
مسابقات امسال با یک تغییر عمده همراه خواهد بود و آن، حذف نام 
دبیری است. مدیران باشگاه اعلام کرده اند، با توجه به این که شرکت 
هافمن، تمام هزینه های امسال را تقبل کرده، نام تیم نیز به هافمن 

تغییر می کند.

ناطق در تهران: خرید جدید منتظر 
تایید برانکو

آی اسپورت : ســعد ناطق، مدافع تیم ملی عراق که به همراه تیم 
ملی کشــور جهت انجام بازی با ژاپن در رقابت هــای انتخابی جام 
جهانی روسیه به تهران سفر کرده، آماده است تا با مسئولان باشگاه 
پرسپولیس مذاکره کند. این در حالی اســت که محمد ترکاشوند، 
مسئول نقل  وانتقالات باشگاه پرسپولیس در دبی حضور دارد. برانکو 
اخیراً اعلام کرده بود در اکثر پســت ها به دنبال اضافه کردن بازیکن 
جوان و زیر 23 سال به تیمش است و از این رو باید دید او موافق جذب 

ناطق خواهد بود یا نه.  

»شایان مصلح« خرید بعدی استقلال 
قدس آنلاین: استقلالی ها اولین خرید خود را انجام دادند و گفته 
می شود دومین خرید این تیم هم شایان مصلح خواهد بود، بازیکنی 
که مثل مهدی قائدی فصل فوق العاده ای را در لیگ یک پشــت سر 
گذاشت و حالا قرار است با شروع فصل دوباره پیراهن استقلال را برتن 
کند. مصلح هم یکی از بازیکنانی اســت که مورد توجه پرسپولیس 
قرارداشت ولی منصوریان قصد دارد با جذب این بازیکن مشکل تیم 

خود در پست مدافع چپ را حل کند.
البته گفته می شود مذاکرات نهایی هم با این بازیکن انجام شده است 
و فقط دو طرف بر سر مســائل مالی با هم اختلاف دارند که باید در 

روزهای آینده این مشکل هم حل شود.

ضد حمله

رضاییان به استقلال نزدیک شد
ورزش: اســتقلالی ها برای راضی کردن هوادارانشان و البته آرام کردن آنها بعد 
از شکست ســنگین برابر العین  قصد دارند رامین رضاییان که در اواسط فصل 
گذشته از لیست پرسپولیس کنار گذاشته شده بود را آبی پوش کنند، اتفاقی که 
اگر عملی شــود می تواند به یکی از جنجالی ترین نقل و انتقالات تاریخ فوتبال 
ایران تبدیل بشود. اما نکته جالب این است که رضاییان تا این لحظه هیچ واکنشی 
نسبت به پیوستن به استقلال انجام نداده است ولی گفته می شود اگر شرایط برای 
پیوستنش به فوتبال خارج از کشور فراهم نشــود، قصد دارد با استقلال قرارداد 
امضا کند. در این بین گفته می شــود هدف اصلی رضاییــان حضور در خارج از 
کشور است و برای این که فوتبالش را در اروپا ادامه بدهد، هیچ شرط مالی ندارد 
اما اگر پیشنهادی به دستش نرسد، احتمال این که با استقلال قرارداد امضا کند 

بسیار زیاد است.

قلعه نویی این هفته اصفهانی می شود
ورزش : امیر قلعه نویی که کورســوی امیدی برای بازگشت به استقلال داشت 
حالا پس از ابقای سید رضا افتخاری به عنوان مدیرعامل باشگاه استقلال به سراغ 
پیشنهاد ذوب آهن اصفهان رفت چون اگر این پیشنهاد هم از سوی وی پذیرفته 
نشود سرمربی سابق تراکتورسازی باید از خانه تماشاگر بازی های لیگ هفدهم 
باشــد. منابع خبری در نصف جهان مدعی هســتند با قطعی شدن خروج سید 
مجتبی حسینی حالا امیر قلعه نویی به عنوان جدی ترین گزینه مربیگری تیم 
فوتبال ذوب آهن اصفهان مدنظر مدیران باشگاه قرار دارد و قرار است در ابتدای 
هفته آینده ملاقات حضوری نمایندگان هیئت مدیره  باشــگاه و امیر قلعه نویی 
صورت گیرد تا مقدمات همکاری دو جانبه میان آنها فراهم شود. گفته می شود 
امیر قلعه نویی قرار است در این جلسه درباره مدل قراردادش و لیست بازیکنان 
مدنظرش به بحث و گفت وگو بپردازد تا در صورت توافق نهایی هدایت این تیم 

اصفهانی را در دست گیرد.
14

تلگرامی

1

   غلام رضــا رضایی به ســپیدرود پیوســت.وی پیش از ایــن در تیم های 

فجرسپاسی، صبا، فولاد، پرسپولیس، نفت و سایپا حضور داشت.
   میلاد صادقیان، مدافع - هافبک فصل گذشته تیم گل گهر سیرجان با عقد 

قراردادی یک ساله به تیم سپیدرود رشت پیوست.
   روح الله سیف اللهی ، هافبک تیم فوتبال سیاه جامگان در شانزدهمین دوره 
لیگ برتر تأکید کرد که اولویتم سیاه جامگان است و پیش از مذاکره با تیم های 

دیگر ابتدا با مسئولان این باشگاه مشهدی صحبت خواهم کرد. 
   مهدی زبیری )زبیدی( مهاجم تیم فوتبال استقلال خوزستان به طور رسمی 

به پارس جنوبی جم پیوست. 
    محمد ناصری ،دروازه بان تیم فوتبال سیاه جامگان قراردادش را تمدید کرد. 
   میثم برمشوری ملی پوش فصل گذشته تیم ارژن شیراز با عقد قرارداد یک 

ساله به آذرخش بندرعباس پیوســت.آذرخش پیش از نیز میثم خیام و میلاد 
قنبرزاده را به خدمت گرفته بود.

   حسین کعبی بازیکن ســابق تیم ملی و  فصل گذشــته سپیدرود رشت 

قراردادش را به مدت یک فصل دیگر با این تیم تمدید کرد.
    مهدی قائدی که با حضور مسئولان استقلال در بوشهر و مذاکره با ایرانجوان 
برای دریافت رضایتنامه رسما به عضویت این تیم در آمد، امروز در تهران حاضر 

خواهد شد و در تست پزشکی حاضر خواهد شد.
    فیفا در حالی باشگاه پرسپولیس را در پرونده آنتونی گولچ به پرداخت یک 
میلیارد و دویست میلیون تومان محکوم کرده که این باشگاه قرارداد او را ۶۶۰ 

میلیون تومان اعلام کرده بود.
    سرپرست باشگاه پرسپولیس می گوید این باشگاه از محل سامانه هواداری تا 

به حال 33 میلیارد تومان دریافتی داشته اما باز هم ۱5 میلیارد تومان طلبکار است.
    بر اساس آنچه در سایت سازمان لیگ آمده و البته مقابل نام ۱۰ بازیکن خارجی 
هم مبلغی درج نشده بیش از 2۰ میلیارد تومان برای 47 بازیکن در نظر گرفته شده بود 
که اگر نرخ دلار را 37۰۰ تومان محاسبه کنیم چیزی حدود 5/4 میلیون دلار می شود.

   دانیال ماهینی که سال گذشته در استقلال خوزستان توپ می زد، به سایپا 

پیوست.قرارداد مدافع - هافبک جدید سایپا 2 ساله است.
   آرژانتین با شکست ۱-۰ برزیل در ملبورن توانست انتقام شکست چند ماه 
پیش خود از سلسائو را گرفته و با روحیه ای خوب، خود را مهیای ادامه بازی هایش 

در مرحله مقدماتی جام جهانی کند.
   محمد تقوی، پیشکسوت باشگاه استقلال به عنوان مدیرفنی باشگاه پدیده 

معرفی و مشغول به کار شد.

شوک قرمز در اهواز:
 بن بست در

جذب زهیوی
ز قطــر  ورزش: زهیــوی کــه ا
آمــده، و محمد طیبی کــه از قطر 
پیشنهاداتی داشــته، قید قرارداد 

بزرگ تر را زدند تا باز هم در خوزستان حضور داشته باشند، اما مشخص 
نیســت در باشــگاه فولاد چه گذشــته که هیچکدام از این دو بازیکن 
راضی به امضای قرارداد نشــده اند. شــائبه مالی می تواند یکی از دلایل 

این بن بست باشد. 
باید دید زهیوی و طیبی بالاخره راضی به امضای قرارداد با فولاد خواهند شد یا 

به پیشنهادات دیگرشان نگاهی خواهند داشت.

عالیشاه به لیگ دسته 
اول می رود؟

ورزش: مسئولان باشــگاه تراکتورسازی 
بســیار امیدوار بودند تا فدراسیون جهانی 
فوتبال با جذب 3 بازیکن آزاد توسط این تیم 
بعد از مهلت قانونی نقل و انتقالات موافقت 

کند اما با رسیدن جواب استعلام فدراسیون از 
فیفا این اجازه به تراکتوری ها داده نشد.از این رو مسئولان تراکتورسازی در تلاش بودند 
تا امید عالیشاه قراردادش با پرسپولیس را فسخ کند و به عنوان سهمیه آزاد این بازیکن را 
به لیست خود اضافه کنند اما با اعلام فیفا این موضوع نیز منتفی شد. عالیشاه که سرباز 
است، با این شرایط نمی تواند برای تراکتورسازی به میدان برود و با توجه به نیاز به حضور 
در یک تیم نظامی احتمالا او مجبور خواهد بود در لیگ دسته اول به فوتبالش ادامه دهد 

و پیراهن یکی از تیم های ملوان یا فجرسپاسی را برتن کند.

آزمون: 
برنامه ای برای 

رکورد زنی ندارم
تســنیم: آزمون دربــاره اینکه به 
ششــمین گلزن برتر تاریخ تیم ملی 
تبدیل شده و از نظر کیفی هم با علی 

دایی یک صدم کم آورده اســت و چقدر روی رکورد زدن برنامه ریزی کرده 
است، گفت: من اصلًا برنامه ریزی نکرده ام که بخواهم رکورد کسی را بزنم. 
درست است الآن هم ششمین گلزن برتر ایران هســتم و این باعث افتخار 
من اســت بین بزرگان فوتبال ایران باشم. برنامه ریزی من هم این است که 
به تیم ملی کمک کنم و این نه برنامه من، بلکــه برنامه تمام بازیکنان تیم 

ملی است.
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حمید رضا عرب  حملات تروریســتی اخیر در تهران درآستانه 
بازی ایران و ازبکســتان نگرانی هایی را بابت تکرار چنین وقایعی 

در حین برگزاری بازی به وجود آورده است. 
حتی نامه ای از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا به ایران ارسال شد 
که در آن مقامات AFC خطاب به رئیس فدراســیون فوتبال ایران 
اعلام کردند که تضمین لازم برای برقراری امنیت در حین برگزاری 
این بازی را بدهند که فدراسیون فوتبال پس از اینکه مقامات مرتبط 
را در جریان این نامه قرارداد در پاسخ به کنفدراسیون فوتبال آسیا 
اعلام کرد که در بازی دوشنبه شــب هیچ اتفاقی رخ نخواهد داد و 
نیروهــای امنیتی ایران تضمین می کنند کــه این بازی درصحت و 
سلامت کامل برگزار شــود. اقدام ها در این راســتا خیلی زودتر از 
آنچه تصور می شد انجام شــد و نیروهای امنیتی با استقرار در محل 
برگزاری تمرین های تیم که اکنون در زمین اصلی ورزشــگاه آزادی 
انجام می شود به نوعی به تمرین برقراری نظم و امنیت دراین بازی 

پرداختند. 
خبرنگارانی که عصر پنج شــنبه و جمعه در تمریــن تیم ملی ایران 
حاضر شــدند به خوبی فضای امنیتی حاکم را درک کرده و شــاهد 
اقدام های وسیعی دراین راستا بوده اند. ظاهرا قرار است در جریان 
برگزاری این بازی از وسایل شناسایی نیز استفاده  شود. برخی منابع 
نیز از حضور هزاران نیروی امنیتی در میان تماشاگران خبر داده اند . 
دراین شرایط به تماشاگرانی که غالبا با خود ترقه به ورزشگاه آزادی 

می برند توصیه می شود که از چنین اقدامی خودداری کنند چون به 
دلیل بالارفتن مباحث امنیتی قطعا با ورود چنین موادی به ورزشگاه 
مخالفت می شود و حتی ممکن است برای افرادی که چنین موادی 

حمل  می کنند دردسرهای بسیاری ایجاد شود. 
مســلما برقراری جوی آرام می تواند مانع از تصمیم های باز دارنده 
علیه فوتبال ایران شــود و کنفدراســیون فوتبال آســیا را متقاعد 
می کند که همچنــان رای به برگزاری بازی ها در ورزشــگاه آزادی 

تهران دهد.
* بلیت فروشی کاغذی ندارد

 مسئولان فدراسیون فوتبال که تا پیش از این برای ورود تماشاچیان از 
شیوه سنتی بلیت فروشی کاغذی استفاده می کردند این بار برای اولین 
بار فقط هوادارانی که از پیش از بازی بلیــت بازی   اینترنتی خریداری 
کنند را به ورزشگاه راه می دهند تا نسبت به حضور تماشاگران ساز و کار 

درستی به اجرا در آید.
مهدی تاج پس از ملاقات با مســئولان وزارت ورزش و دســتگاه های 
اجرایی این خبر را رسما اعلام کرد و تاکید داشت در صورتیکه هواداران 
از طریق وب سایت خرید بلیت اقدام به تهیه بلیت نکنند اجازه ورود به 
ورزشگاه به آنها داده نخواهد شد. تاج در ادامه توضیح داد: با هماهنگی 
های به عمل آمده با وزارت ورزش و دستگاه های انتظامی و امنیتی این 
تدبیر در نظر گرفته شده است پس بهتر است هواداران با ثبت کد ملی 
خود در سامانه فروش بلیت این دیدار اقدام به تهیه بلیت ورودی کنند .

ســینا حســینی : با ملاقات علی اکبر طاهری و 
رضا افتخــاری با وزیر ورزش و جوانــان حضور این 
افراد به عنوان مدیران عامل دو باشــگاه استقلال و 
پرسپولیس در لیگ هفدهم قطعی شد اما حالا سوال 
و ابهام کلیدی درباره مســائل هیئت مدیره این دو 

باشگاه لیگ برتری است.
هرچند هنوز نام افراد مد نظــر وزارت ورزش برای 
قرار گرفتن در ترکیب هیات مدیره این دو باشــگاه 
مشــخص نشــده اســت اما زمزمه های پنهانی از 
راهروهای وزارت ورزش بر این اساس است که وزیر 
ورزش و یکی از مقامات ارشــد دولت یازدهم از هم 
اکنون مذاکرات خود را برای چینش افراد اقتصادی 
و دارای قدرت آغاز کردند و تاکنون دو چهره بانکی 
برای قــرار گرفتن در ترکیب هیــات مدیره به وزیر 
ورزش چراغ ســبز نشــان دادند که احتمالا یکی از 
این افراد به عنوان رئیس هیات مدیره اســتقلال و 
فرد دیگر به عنوان رئیس هیات مدیره پرســپولیس 
انتخاب خواهد شد. از ســویی دیگر شنیده می شود 

دو تن از پیشکسوتان هر باشــگاه به عنوان اعضای 
دیگر هیات مدیره معرفی خواهند شــد که اختلاف 
نظر برای انتخاب این نفرات به شــدت بالاست ولی 
قرار اســت تا عصر فردا در این خصوص جمع بندی 

نهایی صورت گیرد.
دو فرد سیاســی هم به جمع هیات مدیره دو باشگاه 
ملحق خواهند شد که احتمالا این نفرات از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی و نزدیکان دولت در بهارستان 
هستند.  همچنین مسعود سلطانی فر دو نفر از نزدیکان 
و همفکران خود را به عنوان نماینده وزیر به هیات مدیره 
هر دو باشگاه خواهد فرســتاد تا ترکیب نفرات این دو 

مجموعه مشخص شود.
منابع خبری نزدیک بــه وزارت ورزش و جوانان اعلام 
کردند به احتمال فراوان روز بیســت و ســوم خرداد 
ماه اســامی هیات مدیره هر دو باشــگاه اعلام خواهد 
شد تا نخستین جلســه هر دو هیات مدیره بلافاصله 
با حضور شخص وزیر در دفتر کار مسعود سلطانی فر 

تشکیل شود.

گزارش قدس از تدابیر شدید امنیتی- اطلاعاتی در آزادی

ایران-ازبکستان درامنیت کامل  
 تلفیق سیاست و اقتصاد

رونمایی از ترکیب احتمالی هیئت مدیره 
استقلال و پرسپولیس

ورزشـــی



وزنه بردارى ايران نيازمند پوست اندازى در سطح مديريتى است

نصيرى نيا: ناكامى مرادى در انتخابات فدراسيون جهانى قابل پيش بينى بود 
 وزنه بردارى  فارس   شــاهين نصيرى نيا، ملى پوش 
ســابق وزنه بردارى ايران دربــاره اتفاقــات پيش آمده در 
انتخابات فدراسيون جهانى و رياســت مجدد تاماش آيان 
بر اين فدراسيون گفت: انتخاب آيان كه سال ها در بالاترين 
پسُت هاى فدراســيون جهانى از دبيركلى تا رياست حضور 
داشــته و نفوذ و قدرت زيادى بين كشــورهاى عضو دارد، 

چندان دور از ذهن نبود.
وى ادامه داد: البته به نظر من اين انتخاب در برهه كنونى با 
توجه به تلاش هايى كه براى حذف وزنه بردارى از المپيك 
وجود دارد، مى توانست بهترين انتخاب ممكن باشد؛ چراكه 
آيان نفوذ زيادى در IOC دارد و بهترين شخصى كه مى تواند 
از اين تهديــد جلوگيرى كند، آيان اســت. در هيچ كدام از 
كانديداهاى ديگر چنين خصوصيتى وجود نداشــت و تنها 

آيان مى تواند اين هدف را پيش ببرد.
* ناكامى مرادى 

نصيرى نيا درباره شكســت و ناكامى على مــرادى در اين 
انتخابات اظهار داشــت: ناكامى مرادى و انتخاب نشدنش 
قابل پيش بينى بود. او در سال هاى حضور در دبيركلى آسيا 
و عضويت در فدراسيون جهانى، حواشى و مسائل زيادى را 
براى خانواده وزنه بردارى كه همه با آن آشنا هستند، رقم زد. 
مى توان گفت وى چهره بدى از خود در آسيا به جا گذاشت 
تا جايى كه ديديم او را از اين پست ها كنار گذاشتند و عدم 
انتخابش و انصراف او از انتخابات گوياى اين است كه خانواده 
وزنه بردارى در جهان، او و اهدافش را به خوبى شــناخته اند 

و قبولش ندارند.
ملى پوش سابق وزنه بردارى ايران تصريح كرد: وقتى مرادى 
مجدداً رئيس فدراسيون وزنه بردارى ايران شد، براى عرض 
ارادت به ديدار آيان رفت و واسطه هاى زيادى را براى به دست  
آوردن دل او مأمور كرد تا نشان دهد نسبت به گذشته تغيير 
كرده؛ آيان هم با اعتماد به او كمــك زيادى به وزنه بردارى 
ايران كرد، از جمله بين المللى كردن جام فجر به عنوان يكى 
از مراحل گزينشــى المپيك و موافقت با بازگشت سهراب 
مرادى؛ موضوعى كه واقعاً دور از ذهن بود، اما مرادى بعد از 
المپيك با چرخشى 180 درجه اى مقابل آيان قرار گرفت و 

چون شانسى براى انتخاب شــدن در هيچ كدام از پسُت ها 
نداشت، پشت «اورســوى» ايتاليايى پنهان شد تا از اين راه 

شانس خودش را امتحان كند.
* همدلى نيست 

نصيرى نيا ادامه داد: آيان وقتى ديد مرادى دوباره بازى هاى 
گذشته اش را شروع كرده، با عدم حضور در جام فجر ناراحتى 
خود را نشان داد و در مقابل مرادى براى خوشامد اورسو تيم 
نه چندان مطرح ايتاليا را به ايران دعوت كرد. اورسو هم او را 
به مسابقات اروپايى مى برُد و اين نان به هم قرض دادن ها، به 
اينجا هم ختم نشد. مرادى سفرهاى كوتاه و بلند زيادى را 
براى جذب آرا به نفع كشورى ديگر به كشورهاى مختلف قاره 
اروپا و آمريكا داشت كه متأسفانه تمام اين سفرها با هزينه 

و بودجه بيت المال بود؛ آن هم براى جمع كردن رأى به نفع 
كشورى ديگر با هزينه هاى فدراسيون ايران.

وى افزود: درحالى كه ملى پوشــان ما بــه دليل بى پولى در 
اردوها حضور پيدا نمى كردنــد، مخارج و هزينه هاى بالايى 
صورت گرفت به طورى كه همدلى در وزنه بردارى كه شعار 
اصلى مرادى بعد از انتخابش بود از اين رشــته رفت و همه 
پراكنده شدند. او و اعضاى فدراســيون هم مدام از بى پولى 
براى برگزارى اردوها گلايه دارند و درحالى كه وزنه بردارى 
ايران در فقر امكانات به سر مى برد، هزينه هاى زيادى براى 
اين سفرها انجام شــد كه ثمرى نداشت. هيأت هايى كه به 
مرادى رأى دادند هم ، اكنون ناراحت هســتند چون هيچ 

پيشرفتى نمى بينند.

* افراد بى سابقه در فدراسيون 
قهرمان وزنه بردارى جهان با انتقاد از ورود افراد غيرمتخصص 
به وزنه بردارى گفت: افرادى وارد فدراســيون شــده اند و 
مسئوليت گرفته اند كه حتى يك روز هم سابقه حضور در اين 
رشته را نداشتند و شرايط بدى را براى وزنه بردارى رقم زدند.

نصيرى نيا درباره ســاير نماينــدگان ايــران در انتخابات 
فدراســيون جهانى وزنه بردارى گفت: باقرى كه متأسفانه 
نايب رئيس فدراسيون هم هست هيچ حرفى براى گفتن در 
وزنه بردارى ندارد. اين موضوع را نه تنها در ايران بلكه تمام 
جهان متوجه شــده اند كه او هيچ تخصصى در وزنه بردارى 

ندارد. 
* مشكلاتى كه مرادى براى فدراسيون جهانى ايجاد 

كرد 
ملى پوش سابق وزنه بردارى ايران تصريح كرد: مسيرى كه 
على مرادى رفت و مشــكلاتى كه براى فدراسيون جهانى 
ايجاد كرد،  در آينــده وزنه بردارى ايــران بى تأثير نخواهد 
بود. وزنه بردارى ما بايد هوشيار باشد و رئيسى داشته باشد 
كه بتواند تعاملات خوبى با وزنه بــردارى جهان ايجاد كند. 
وزنه بردارى ايران نياز به پوســت اندازى در ســطوح بالاى 
مديريتى دارد و ما بايد از تمام پتانسيل خود در پسُت هاى 

مديريتى استفاده كنيم.
نصيرى نيا درباره مواضع كميته ملى المپيك و وزارت ورزش 
و جوانان در حمايت از على  مرادى گفت: كاملاً واضح است 
كه آنها واقعاً در اين مسير به او كمك كرده اند، اما به نظر من 
رفتارهاى نامتعارف و غيرحرفه اى فدراسيون، ضربه اصلى را 
به وزنه بردارى ايران مى زند. تا امروز شاهد بوديم فدراسيون 
به جاى اينكه به مسائل مهم داخلى رسيدگى كند، توجهى 
ندارد و در حالى كه مشكلات زيادى را در داخل كشور داريم، 
اما اين مشكلات كنار گذاشــته شده و چشم به كرسى هاى 
جهانى دوخته بودند، درحالى كه بهتر اســت ابتدا شرايط و 
وضعيت در داخل كشور درست شود، مانند كارى كه رسول 
خادم در فدراسيون كشتى انجام مى دهد و با يك استراتژى 
درســت و هوشــمندانه اهداف خود را در ايران و جهان به 

درستى پيش مى برََد.

به MMA رفتم تا جوانى ام بيشتر از اين حرام 
نشود

محجوب: جودو ديگر براى من تمام شد
ايسنا: جودوكار المپيكى ايران پس از كوچ به تايلند و حضور در رشته 
MMA  از خداحافظى هميشگى با جودو خبر داد و گفت: سال ها 
با جودو زندگى كردم اما نخواستم بيشــتر از اين جوانى ام را در اين 

رشته تلف كنم.
جواد محجوب جودوكار وزن 100- كيلوگرم ايران و دارنده مدال طلا 
و نقره آسيا و يك طلا، يك نقره و 5 برنز در رقابت هاى مختلف گرند 
اسلم و گرندپرى، بدون شك يكى از بهترين هاى جودوى ايران طى 
سال هاى اخير بود كه بدليل اوضاع آشفته اين رشته طى چند سال 

گذشته، هيچ گاه نتوانست به آنچه كه استحقاقش را داشت برسد.
محجوب اخيرا و پس از سال ها حضور در جودوى ايران در تصميمى 
ناگهانى قيد ادامه حضور در اين رشته را در ميان بى تفاوتى مسئولان 
زد و مانند امير على اكبرى فرنگى كار ســابق ايران راهى تايلند شد 
تا از اين پس به جــاى تاتامى جودو در رينــگ MMA براى ايران 

مبارزه كند!
جواد محجوب كفت: من  هم اهداف بزرگى دارم و به دنبال رسيدن به 
قله هستم. شرايط جودو جورى نبود كه من بتوانم در آن ادامه  بدهم 
و با توجه به شرايط و مشكلات اميدى براى رسيدن به موفقيت داشته 
باشم. ديگر به جودو بر نمى گردم و جودو براى هميشه برايم تمام شد.

معرفى گزينه هاى هدايت تيم ملى اميد 
تكواندو

ورزش: خروجى سومين جلسه شوراى فنى تكواندو معرفى گزينه هاى 
هدايت تيــم ملى براى حضــور در بازى هاى هنرهــاى رزمى براى 
تصميم گيرى در كميته فنى بود.  اين جلسه در غياب رئيس فدراسيون 
تكواندو با حضور مسئولان سازمان تيم هاى ملى برگزار شد.  در اين 
نشست بر ضرورت تشكيل تيم اميد تاكيد شد و پس از بحث و تبادل 
نظر در نهايت فريبرز عسگرى و مرتضى سلطانى به عنوان گزينه هاى 

هدايت تيم ملى در بازى هاى هنرهاى رزمى انتخاب شدند. 

در جديدترين رده بندى برترين كشتى گيران 
عبدولى بهترين فرنگى كار ايران شد 

فارس: در جديدترين رده بندى اعلام شده از سوى اتحاديه جهانى 
كشتى، سعيد عبدولى در رده چهارم برترين فرنگى كاران جهان جاى 
گرفت.  رده بندى برترين فرنگى كاران جهان در پايان ماه مِى ميلادى 
و ماه جون از سوى اتحاديه جهانى كشتى اعلام شد كه از ميان فرنگى 
كاران ايران ســعيد عبدولى با قرار گرفتــن در رده چهارم وزن 75 

كيلوگرم بهترين جايگاه را دارد.

خبر

15

برنز جام جهانى در 
انتظار بانوى كماندار ايران 

ايرنا: پريســا براتچى، ملى پوش تيراندازى بــا كمان ايران در 
رشــته كامپوند با قبول شكســت در مرحله يك چهارم نهايى جام 

جهانى تركيه، امروز براى كسب مدال برنز به ميدان مى رود.  در ادامه 
رقابت هاى مســابقات جام جهانى تيراندازى با كمان مرحله دوم كه در 
آنتالياى تركيه در حال برگزارى است براتچى 144 بر 142 چين تايپه را 
شكست داد و به مرحله يك چهارم نهايى رسيد. در اين مرحله، براتچى 
با كماندار آمريكايى رو برو شد كه اين حريف را با نتيجه 140 بر 144 
برد و راهى ديدار نيمه نهايى شد ولى در ديدار نيمه نهايى با نتيجه 

147 بر 141 به حريفى از كشور دانمارك باخت و امروز بايد در 
ديدار رده بندى براى كسب مدال برنز به مصاف سارا 

لوپز از كشور كلمبيا برود.

مجللى: 
با اشتباه خودم مدال را 

از دست دادم
فارس: ملى پوش كانوى ايران گفت: با وجود اينكه نيم متر از حريفانم 

در فينال كاپ جهانى جلو بودم، با اشتباهى كه داشتم مدال را از دست دادم. 
عادل مجللى  گفت: بعد از المپيك استراحت كوتاهى داشتم و پس از آن تمريناتم 

را شروع كردم. در اين مدت نسبت به سالهاى قبل آرامتر تمرينات را پيگيرى مى 
كردم، چرا كه در 3 سال گذشته با فشار زيادى تمرين مى كردم. وقتى خط پايان را 
قطع كردم خوشحال بودم و همه به من تبريك مى گفتند كه در فينال كاپ جهانى 
اول شده ام. وقتى استارت زدم از اول تا آخر از همه نيم متر جلو بودم. با خودم فكر 
مى كردم يك متر ديگر تا خط پايان باقى مانده، به همين دليل وقتى از خط 

عبور كردم خوشحال بودم كه اول شــده ام و حريفان همه نيم ثانيه بعد 
از من رسيدند در حالى كه اشتباه از من بود و اگر زودتر پارو را بالا 

مى بردم اين اتفاق رخ نمى داد. من خودم مدال را از گردنم 
بيرون آوردم.

ايران - صربستان امشب 
ساعت 21 و 10 دقيقه

صربستانى ها به كولاكوويچ 
رسيدند

ورزش: در ادامه هفته دوم رقابت هاى واليبال ليگ جهانى و در گروه D اين مسابقات 
تيم ملى واليبال ايران امشب از ساعت 21 و 10 دقيقه از صربستان ميزبانى خواهد كرد. 
صربستانى ها كه يكى از مدعيان اصلى رقابت هاى ليگ جهانى هستند و در حال حاضر 
شرايط مناسبى در جدول رده بندى دارند امشب در حالى برابر ايران قرار خواهند گرفت 
كه اين ديدار تقابل كولاكوويچ و شاگردان سابقش است. قطعا جدا  از نتيجه ديدار امشب 

ايران با صربستان قرار گرفتن سرمربى فعلى تيم ملى كشورمان با تيمى كه افتخارات 
خوبى را با آن تجربه كرده است مى تواند بر جذابيت جدال اين دو تيم بيفزايد. 

همچنين در چارچوب هفته دوم ديدارهاى ليگ جهانى امشــب از 
ساعت 18 و 10 دقيقه دو تيم بلژيك و آرژانتين ديگر تيم هاى  

گروه D در سالن آزادى تهران به مصاف يكديگر 
خواهند رفت.
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 زندگى/ مريم احمدى شيروان 
در مــاه پــر بركت رمضــان، همه 
مى توانيــم ميزبــان مهمانان خدا 
باشيم، اگر تجملات را از ســفره هاى افطار دور 
كنيــم و افطارى دادن را امرى ســخت و دور از 
دســترس ندانيم، مانند بســيارى از مردم كه با 
توجه به ســخن پيامبر(ص)، همان كه فرموده 
اســت «افطاري بدهيد، ولو به قدر يك خرما يا 
به اندازه يك ليوان آب» با پهن كردن سفره هاى 
افطار ســاده در مساجد، معابر، بازارها و محلات، 
براى خود ثواب جمع مى كنند. افطارى هايى ساده 
كه نقطه  مقابل افطارى هاى مسرفانه است و سبب 
فراگيرى فرهنگ انفاق، يعنى توجه به ديگران و 

در نتيجه تغيير فضاى شهرى مى شود.

  كسبه و مردم در كنار هم
«غدير نداف» مغازه دار و كاســب يكى از بازارهاى 
قديمى اطراف حرم مطهر اســت كه هر روز ماه 
رمضان، با كمك ساير كســبه بازار، سفره افطار 
را پهن كــرده و از روزه داران پذيرايى مى كند. او 
درباره اين سفره هاى ساده به خبرنگار ما مى گويد: 
اين سفره هاى افطار از ابتداى ماه مبارك رمضان، 
با هماهنگى هيئت مديره بازار و به ســاده ترين 
شكل ممكن پهن مى شود و يك استكان چاى، 
نان، پنير، سبزى و گوجه فرنگى، خيار و كاسه اى 
كوچك سوپ پاى ثابت هر روز اين سفره است. 

نداف با اشــاره به غذاهاى نذرى كه بر ســر اين 
سفره ها جا خوش مى كند هم مى گويد: مغازه داران 
اين بازار، بســته به تمايل يا نذرى كه دارند، هر 
روز با غذايى گرم و البته ســاده از ميهمانان اين 
سفره پربركت پذيرايى مى كنند؛ سفره هايى كه 

به طور ميانگين روزانه 150 نفر از ميهمانان خدا 
را ميزبانى مى كند؛ ميهمان هايى كه شامل زائران 
و مجاوران حرم رضوى، مشتريان بازار، كارگرهاى 

نظافتى شهردارى و رهگذرها هستند. 

  سفره هايى ساده با پيام مهر و محبت
اين بازارى نيكــوكار پيام اين ســفره ها را پيام 
ســادگى و مهــر و محبــت مى دانــد و اضافه 
مى كند: همه ياد مى گيريم كه با تشــريفات كم 
و سفره هايى ســاده مى توانيم دور هم و در كنار 
هم باشيم. اين سفره هاى پر فضيلت بخصوص در 
مكان هاى عمومى مى تواند الفت و انس و نزديكى 
بين تمام همسايه ها ايجاد كرده سبب شود همه 
از مشكلات هم باخبر و بيشتر مراقب هم باشند. 
نداف تأكيد مى كند كه اين دور هم بودن ها نبايد 
محدود به ماه رمضان باشد و بايد در بقيه ايام سال 

هم دلسوز هم باشيم.

  سفره هايى پر از صميميت
«على صميمى پور» يكى ديگر از مغازه داران بازار 
است كه در چند قدمى حرم مطهر رضوى اقدام 
به برپايى سفره افطار و پذيرايى از عابران، كاركنان 
و خدمه بازار مى كند. او درباره اين ســفره ها به 
خبرنگار ما مى گويد: بيشتر مسلمانان در سرتاسر 
جهان روزه خود را با نشستن بر سفره هاى افطار، 
آن هم به صورت دســته جمعى بــاز مى كنند. 
سفره هاى افطار ساده، دسته جمعى و سنتى كه 
به صورت خودجــوش در بازار مركزى نيز چند 
سالى است پهن شده هر سال با استقبال بيشترى 
روبه رو مى شــود. او كه زمان زيادى از حضورش 
در جمع مغازه داران اين بــازار نمى گذرد، ادامه 

مى دهد: ضيافت افطارى در محل كســب سبب 
معرفى و گسترش سنت افطارى ساده، گسترش 
سبك زندگى اســلامى و اطعام مردم به صورت 
عمومى مى شــود و معرف فرهنگ و سيره اهل 

بيت عليهم السلام است. 
صميمى پور به ميهمانان نشســته بر ســر اين 
سفره هاى ساده و بى ريا اشاره مى كند و مى گويد: 
بيشتر افرادى كه در اين سفره ها حاضر مى شوند، 
زائران امام رضا(ع) هســتند كه با روى باز دعوت 
كســبه را قبول مى كنند. مردم وقتى بر سر اين 
سفره هاى ساده مى نشينند، حالشان خوب است؛ 
حتى اين دورهمى ها سبب مى شود كدورت ها از 
بين برود. مثلاً چنــدى پيش بين من و يكى از 
همكارها تنش و دلخورى كوچكى به وجود آمده 
بود، اما به طور اتفاقى ســر سفره، روبه روى هم 

نشستيم و با صحبت كردن، اين كدورت برطرف 
شد. اين سفره ها سبب آشنا شدن بيشتر كسبه 

با هم مى شود.

  سفره هايى براى احياى آيين هاى 
اجتماعى

يك دكتراى جامعه شناسى در گفت وگو با قدس 
مى گويد: ما ايرانى ها هميشــه به ميهمان نوازى 
مشــهور بوده ايم و دين ما هــم به اين ميهمانى 
شاخ و برگ خاصى داده است. ماه رمضان، ماهى 
بــراى تعالى و فرصت مناســبى براى همدلى و 
دوستى بيشتر با اطرافيانمان است؛ ضمن اينكه 
اين سفره ها ســبب تقويت و بازآفرينى آيين ها 
و سنت هاى ارزشــمند در جامعه مى شود و به 
انسجام اجتماعى بيشــتر و مسئوليت پذيرى و 

همچنين به افزايش سرمايه هاى اجتماعى كمك 
مى كند.

دكتر آتوســا محمدى مزينانى با اشاره به اينكه 
مى توان از ســنت هاى ماه مبارك رمضان براى 
تقويت انســجام اجتماعى اســتفاده كرد، اضافه 
مى كند: در گذشته ســنت افطارى ماه مبارك 
رمضان به شكل پررنگى اتفاق مى افتاد، بخصوص 
در محلات جنوبى و مركزى شهرها. همه افراد در 
خانه پير و بزرگ محل جمع مى شــدند و حتى 
اگر امكان اين كار وجود نداشت، افطارى ساده اى 
براى همديگر مى فرستادند، همسايه ها در حين 
تزكيه نفس، به يكديگر نيز توجه ويژه مى كردند 
و ابعــاد اجتماعى زندگى انســانى را به نمايش 

مى گذاشتند.

  بايد اين سفره ها را تقويت كرد
اين اســتاد دانشــگاه در ادامه مى گويد: البته در 
حال حاضر سفره هاى افطارى در ماه مبارك در 
مســاجد، بازارها، پارك ها و محلات و يا به شكل 
خانوادگى برپا مى شــوند كه بايد با هم افزايى و 
ايجاد هماهنگى بيشتر زمينه اى را فراهم كرد تا 
اين سنت زيبا در شكلى گسترده در جامعه برگزار 
شــود. بايد تلاش كرد كه اين سفره ها بزرگ تر و 
تجملات كمتر و كمتر شــود تا افراد بيشترى بر 
سر اين سفره ها بنشينند و روحشان پالايش شود. 
نبايد اجازه دهيم افطارى هاى پر هزينه، جايگزين 
سفره هاى ساده و بدون تشريفات شود. محمدى 
در پايان تأكيد  مى كند: افطارى هاى ســاده در 
محافل عمومى مى تواند به وسعت يك محله، يك 
شــهر يا يك ملت گسترش پيدا كند و تمرينى 

براى احياى آيين هاى اجتماعى باشد.

گزارش قدس از جايگزينى سفره هاى ساده با افطارى هاى پر هزينه

ميزبانى صميمى از ميهمانان خدا

#  سين_مثل_سارا
زندگى/ مينا سادات 
حسينى: گفته بودم 
كه مي توانــم هزار و 
يك خاطره شيرين را براي خودم 
مــرور كنم و بخندم و هي كيف 
كنم از داشــتن آدم هاي خيلي 
دوست داشتني و گرانِ زندگي ام، 
كه  خاطره هايى  بــودم؟  نگفته 

كمك مى كند سختى ها و مشكلات اين زندگى را راحت تر تاب بياورم و 
بدانم كه زندگانى خالى نيست... مهربانى هست... سيب هست... .

خوب به ياد دارم، پارسال همين موقع ها بود. پانزدهم ماه رمضان. همزمانى 
ايام ماه مبارك رمضان با طولانى ترين و گرم ترين روزهاى ســال را مگر 
مى شود از ياد برد؟ عصر ماهى پر از رحمت و گرم و البته چشم انتظارى 
بســيار من براى رسيدن افطار، آن هم بعد از 6 ساعت كلاس پشتِ سر 
هم و سر و كله زدن با شاگرد سي و چند ساله ام كه داشت براي مصاحبه 
دكترا آماده مي شــد و مي خواست شاخ غولِ زشــت و گنده زبان را در 
يك ماه و نيم بشــكند.با يك كيف گنده و ســنگين پرُ از كتاب قرار بود 
بروم خانه ســارا. بروم آنجا كه هم افطار كنيم هم در نبود آقايان همسر، 
يك عالمه حرف هاي دخترانه بزنيم و بخنديم و خانه را روي سرمان خراب 
كنيم. سفره افطار با يك كاسه بزرگ  آش تزيين شده با كشك و پيازداغ 
انتظارمان را مى كشــيد. با نان سنگك و سبزي تازه و پنير سفيد افطار 
كرديم. از همان پنيرهايى كه فقط و فقط مثلث گونه اش را در ايران پيدا 
مي كنيد. بعد هم ما بوديم و انرژى هاى مثبت آزاد شــده از ماه پر بركت 
با طعم شيرين يك دوســتى قديمى. اين قدر از دوران درس و مدرسه، 
از روزه كله گنجشــكى ها، از جايزه هاى خوردنى خوشــمزه پس از يك 
روز روزه دارى، گفتيم و شنيديم كه نفهميديم عقربه هاي ساعت چطور 
چرخيدند و ساعت دوازده شد.بلند شدم و سارا را به اندازه تمام روزهايي 
كــه قرار بود نبينمش بغل كردم و بيــرون آمدم. با كيفي كه ديگر روي 
دوشم سنگيني نمي كرد، چون پرُ بود از لحظه هاي ناب كه فقط و فقط با 

سارا، قديمى ترين دوستم، مي شد تجربه شان كرد و بس ... .

از خواص «كوچولوهاى سبز» غافل نشويد!
ترجمه/ مريم سادات كاظمى: «نخود سبز» يكى از سبزيجات بى نظير 
بهارى اســت كه با وجود فوايد بسيار براى سلامتى، اما در برنامه غذايى 
برخــى افراد چندان جايگاهى ندارد. گاهى هم فقط براى تزئين در كنار 
سالادها و خوراك ها استفاده مى شود، اما اگر خواص آن را بشناسيم حتماً 

از اين به بعد بيشتر از طعم و مزه بى نظير آن بهره مى بريم:
- بهبود كم خونى: 100 گرم نخود سبز پخته، مى تواند 10 درصد مقدار 

توصيه شده آهن براى خانم ها و 19 درصد براى آقايان را تأمين كند.
- ســيركننده: مقدار بالاى فيبرها و پروتئين هاى آن مانع از احســاس 

گرسنگى مى شود.
- سرشــار از ويتامين ث: نخود سبز خام را بايد منبع غنى از ويتامين ث 
به عنوان آنتى اكســيدانى قوى دانست كه سيستم ايمنى بدن را تقويت 

مى كند و جذب آهن گياهى را افزايش مى دهد.
- منبــع فولات: ويتامين ب9 يا فولات كه در ســنتز گلبول هاى قرمز و 
ســلول هاى عصبى نقش دارد و براى رشد جنين ضرورى است در نخود 

سبز به وفور وجود دارد.
- تقويت بينايى: اين دانه هاى كوچك سرشار از بتا كاروتن ( پروويتامين 

A) هستند كه در سلامت بينايى و درخشش پوست تأثير دارد.
- ضد التهاب: ويتامين كا موجود در آن، در انعقاد خون، حفظ توده استخوانى 
و همچنين رشد سلولى نقش دارد. البته افرادى كه داروهاى ضدانعقاد خون 

مصرف مى كنند نبايد در مصرف آن زياده روى داشته باشند. 

به رنگ زندگى

كلينيك سلامت
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خانواده

خبر
فارس: عضو كميســيون ســلامت و بهداشت شــوراى فرهنگى 
اجتماعى زنان شــوراى عالى انقلاب فرهنگى گفت: ســند ذلت بار 
و ننگين 2030 اهانت به ملت ايران اســت، چراكه ملتى فرهيخته، 
فهيم و بافرهنگ چند هزار ســاله هســتيم و هيــچ نيازى نداريم 

بيگانگان و دشمنان براى ما سند آموزشى و فرهنگى بنويسند. 
فاطمه زواشكيانى با اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب در زمينه 
ســند 2030 گفت: زمانى كه رهبرى سخنى به صورت علنى بيان 
مى كنند خطاب به تك تك مردم است و كلام رهبرى فصل الخطاب، 

حكم حكومتى و ولايى است.
وى خاطرنشــان كرد: مســئولان بايد بازى با كلمات، جلســات و 
بررســى براى 2030 را تمام كنند.  حكم حضور ما در صحنه هاى 

مختلــف اجتماعى حكــم امام خمينى(ره) اســت كــه فرمودند 
هر جا خلافى مشــاهده كرديــد ابتدا به مســئولان بگوييد و اگر 
رســيدگى نشــد همه مســئول هســتيد از كار خلاف جلوگيرى

 كنيد. 
عضو شوراى فرهنگى اجتماعى زنان شوراى عالى انقلاب فرهنگى 
با بيان اينكه هر كسى در هر موقعيت بايد براى جلوگيرى از اجراى 
اين سند ذلت بار و اسارت بار اقدامى انجام دهد گفت: با تمام وجود 
پاى فرمان رهبر معظم انقلاب هستيم و به كسانى كه با تمام قدرت 
پاى اهداف غيردينى، اسلامى و غيرملى ايستادند و گفتند ما تا آخر 
پاى سند 2030 هستيم مى گوييم با تمام وجود و تا پاى شهادت، 

مقابل آن ها خواهيم ايستاد.

عضو شوراى فرهنگى اجتماعى 
زنان شوراى عالى انقلاب فرهنگى:

نيازى نداريم 
بيگانگان براى ما 

سند بنويسند

سند 2030 و نظم نوين اجتماعى
زندگى/ مجيد صوفى: خانواده اصلى ترين بخش تشــكيل دهنده 
جامعه است و تغييرات در اصل و بنيان خانواده به معناى تغييرات در 
جامعه مى باشد. رفته رفته با پيشرفت فناورى و گذار از جامعه سنتى، 
قطب هاى تربيتى و تأثيرگذار به خارج از خانواده نيز منتقل شده اند 
و رسانه و آموزش و پرورش و گروه همسالان نيز نقش پررنگى را در 

تربيت فرزندانمان ايفا مى كنند. 
امروزه قدرت هاى غربى روش هاى سلطه خود را بر كشور هاى جهان 
تغيير داده اند و تســخير قلب ها و تربيت ملت ها، بر اساس روش ها و 
الگو هاى مد نظر خود را در پيش گرفته اند. يكى از اين روش ها، ارائه 
سند ها و الگو هاى آموزشى و اقتصادى و فرهنگى و ابلاغ و ديكته كردن 
آن ها از طريق نهاد هاى بين المللى به ديگر كشور هاست.همچنين به 
راه انداختن جريان هاى بين المللى و به ظاهر عام المنفعه كه در باطن 
چيزى جز اهداف اصلى آن ها كه بنا كردن جوامع بر اساس خواسته 
آن هاســت، نيست؛ همچون ماجراى نظم نوين جهانى كه در همين 
راستا قابل ارزيابى است، اصطلاحى كه به ظاهر آرمانى و زيبا به نظر 
مى رســد. آن ها مدعى اند كه نظم نوين جهانى بر پايه عدالت، صلح، 
مردم سالارى و توسعه حقوق بشر استوار است و مى كوشد بين نظم 
حقوقى، سياســى، اقتصادى و اخلاقى جهان يك توازن پايدار ايجاد 
كند، پس مى توان دورنماى اجراى اين مدل را اميدوار كننده دانست.

امــا حقيقت چيز ديگرى اســت! نظم نوين جهانى راهى اســت كه 
غرب آن را در پيش گرفته اســت تا با فروپاشــى كامل بلوك شرق، 
رهبرى فكرى و اقتصادى جهان را دســت بگيرد. بر همين اســاس، 
اين پارادايم، يك نظام داراى اصول بادوام نخواهد بود؛ بلكه عارضه اى 
مرحله اى است و به مقررات و قدرت هاى بين المللى مشخص و شرايط 
تاريخى معينى محدود مى شود. اين ساختار به گونه اى تعريف شده تا 
قدرت هاى جهان، بر كشور هاى ديگر سلطه همه جانبه داشته باشند 
و هدف اصلى آن پيش بردن اهداف شخصى دولت هاى قدرتمند در 
سطح جهان است. نمونه بارز اين تشكيلات، سازمان ملل متحد است 
كه در برابر جنگ و خشونت در جهان رفتارهاى مختلف و متناقضى 
دارد و در نهايت به عنوان يك ابزار قدرت در دست كشورهاى قدرتمند 

جهان عمل مى كند.
نظم نوين جهانى، برنامه اى طراحى شده از سوى غرب است كه هدف 
اصلى آن مديريت جهان و كشــورها بر طبق خواسته خود است، به 
گونه اى كه تك تك افراد جامعه به طورى بينديشند و رفتار كنند كه 
آن ها مى خواهند. آن ها با اين طرح به تمام لايه هاى جامعه نفوذ كرده، 
الگــوى مورد نظر خود را ارائه مى كنند؛ از عرصه اقتصاد و سياســت 

گرفته تا بطن خانواده و تربيت فرزندان و سيستم هاى آموزشى. 
سند 2030نمونه اى بارز و ملموس از سبك مديريت جهانى در حيطه 
آموزش است كه به وضوح تناقض هاى آن با فرهنگ و دين ما مشخص 
اســت و اهداف شوم غرب در دل اين طرح مشهود است. سندى كه 
خانواده را متناسب با فرهنگ غربى و آمريكايى تعريف كرده است و با 
فرهنگ و تمدن ايرانى و اسلامى ما سازگارى ندارد و هدف اصلى آن 
از بين بردن حريم خانواده اصيل اسلامى ايرانى است و يا چشم انداز 
برنامه 2050 كه براى كنترل افكار نسل آينده طرح ريزى شده است. 
تمام اسناد جهانى كه از سمت غرب به ديگر كشور ها ديكته مى شود 
در تلاشند كه با ارائه اين الگوهاى رفتارى در تمام عرصه ها به كنترل 
افكار و آرام آرام رفتار مردم جهان دســت يابند و زمانى كه فرزندان 
از ابتدا با اين الگوها تربيت شــوند و جامعه و عرصه هاى مديريتى آن 
نيز منطبق بر اين الگو ها اداره شــوند، توقعى جز رفتار بر اساس اين 

خواسته  ها نمى توان داشت.

بيماران نيازمند عضو، منتظرند! 

زندگى/ امين رادنيا: در ســال هاى اخير تلاش هــاى زيادى براى 
فرهنگ ســازى درباره اهداى عضو در كشور انجام شده و آثار زيادى 
هم داشته است به گونه اى كه بسيارى از خانواده هايى كه عزيزانشان 
دچار مرگ مغزى شده اند، با اهداى اعضاى اين افراد، به هزاران بيمار 
نيازمند به عضو كه در معرض مرگ قرار دارند، جان دوباره بخشيده اند.
اما مديرعامل انجمن اهداى عضو ايرانيان معتقد است كه هنوز بسيارى 
از بيماران نيازمند به عضو، به دليل نبود اعضاى حياتى پيوندى، جان 
خود را از دست مى دهند. كتايون نجفى زاده در اين باره به ايسنا گفته 
است كه سالانه بين پنج تا هفت هزار نفر در ايران دچار مرگ مغزى 
مى شوند و حدود 50 درصد اين تعداد، يعنى به طور ميانگين نزديك 
به 3000 نفر از افراد مرگ مغزى، قابليت اهداى عضو را دارند. در عين 
حال هر فرد مرگ مغزى مى تواند يك تا هشت ارگان را به بيماران اهدا 
كند و با اين كار جان يك تا هشت نفر را نجات دهد. به عبارت ديگر 
اگر به طور ميانگين فرض كنيم از هر فرد مرگ مغزى سه ارگان براى 
بيماران پيوند مى شود، يعنى مى توان سالانه با اهداى 10 هزار ارگان، 

جان 10 هزار نفر از بيماران نيازمند پيوند عضو را از مرگ نجات داد.
وى مى افزايد: از طرفى سالانه 800 تا 1000 نفر از افراد مرگ مغزى 
به مرحله اهداى عضو مى رسند و 2000 نفر از اين افراد با اعضاى شان 
زير خاك مى روند. حال اگر در نظر بگيريم كه سه ارگان اين افراد هم 
قابل استفاده است، يعنى در سال 6000 ارگان قابل پيوند، خاكسپارى 
مى شــود. بايد توجه كرد كه اگر 50 درصــد از اين تعداد به بيماران 
نيازمند پيوند برسد، ديگر هيچ بيمار نيازمند پيوندى در صف انتظار 
فوت نمى كند. يعنى اگر ما بتوانيم ســالانه 2000 نفر از افراد مرگ 
مغزى را به اهدا برسانيم، ديگر در ايران هيچ كس به خاطر نرسيدن 
عضــو پيوندى از بين نخواهد رفت. هم اينك 10 بيمار نيازمند پيوند 
قلب در ليست پيوند اورژانس قرار دارند، اما اهداكننده پيدا نمى شود 

بنابراين براى فرهنگسازى نياز به كار بيشترى داريم.
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 بى باك- درون
 منتظر نظرها، ديدگاه ها و انتقادهايتان در خصوص جدول هستيم

 با ما تماس بگيريد

iranpuzzle@gmail.com
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10- يكى از هفت كشور در عقايد ايرانيان 
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